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Kontakty na zastupitele
KOALICE (23 zastupitelů):
Klub ODS a KDU-ČSL (11 členů)
Předseda: Ing. Jiří Lála, jlala@praha6.cz; místopředsedové:  
Ing. Jan Decker, CSc., jdecker@praha6.cz, Ing. Bc. Simona 
 Nesvadbová, Ph.D., ING-PAED IGIP, snesvadbova@praha6.cz
Klub STAN s podporou Zelených (6 členů)
Předseda: Mgr. Jan Lacina, jlacina@praha6.cz; 
 místopředsedové: Bc. Barbora Truksová,  
btruksova@praha6.cz; MgA. Petr Prokop,  
pprokop@praha6.cz  
Klub PRAHA 6 SOBĚ (6 členů)
Předsedkyně: Mariana Čapková, tel. 773 737 504, 
 mcapkova@praha6.cz; místopředseda: Jiří Janoušek, 
607 909 192, jjanousek@praha6.cz

OPOZICE (22 zastupitelů)
Klub TOP 09 (7 členů)
Předseda: Mgr. Ondřej Dušek, 775 663 342,  
odusek@praha6.cz; místopředseda: Mgr. Marek Baxa, 
mbaxa@praha6.cz.
Klub Piráti (7 členů)
Předseda: Mgr. Ondřej Vykoukal, 725 300 552, 
ondrej.vykoukal@pirati.cz; místopředsedkyně:  
Ing. Eva Tichá, 728 124 310, eva.ticha@pirati.cz 
Klub ANO (6 členů)
Předseda: Ing. Mgr. Petr Soukal, Ph.D., 731 625 057,   
psoukal@praha6.cz 
Zastupitelé bez klubu:  
MUDr. Martin Lukáč, Trikolóra+SPD, mlukac@praha6.cz; 
Alena Melzerová, Trikolóra+SPD, amelzerova@praha6.cz

Další podrobnosti o složení zastupitelstva  
najdete na s.pha6.cz/zmc
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↑ Oslavy vzniku republiky   
V předpolí Písecké brány si zástupci městské části a Posádkového 
velitelství Praha Armády ČR připomněli 28. října 106. výročí vzniku 
samostatného Československa. Slavnostního aktu se zúčastnila i ve-
řejnost. Věnec položili zástupci radnice i k soše prezidenta Tomáše 
Garrigua Masaryka na Bachmačském náměstí. 

↑ Alenka v knihovně Petřiny  
Petřinská knihovna oslavila 12. října rok fungování v nové budově. 
Jako dárek jí Galerie hlavního města Prahy zapůjčila na jeden rok so-
chu Alenky, dílo známého sochaře a čestného občana Prahy 6 Kurta 
Gebauera. Setkání s autorem sochy bylo součástí oslav, stejně jako 
filmová a divadelní představení pro děti i dospělé, hudební vystou-
pení, swap knih a výtvarné i animační dílny.

Říjen na šestce

Najdete nás také na sociálních sítích:
 facebook.com/praha6
 youtube.com/@mestskacastpraha6748
 twitter.com/Praha6
 instagram.com/mestskacastpraha6

https://www.linkedin.com/company/praha-6/

↑ Na památku Josefa Balabána    
Zástupci radnice i rodiny pozůstalých si 3. října připomněli výročí 
popravení generálmajora Josefa Balabána, velitele odbojové skupi-
ny Tři králové. Pietní akt se nově konal v areálu ruzyňských kasáren, 
kde byli představitelé Obrany národa popraveni nacisty v roce 1941. 
Josef Balabán byl zatčen gestapem 22. dubna 1941 ve Studentské 
ulici, událost tam připomíná pamětní deska na domě. 
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Sněhová pohotovost 
Od 6. listopadu od 8 hodin bude radnice v kanceláři číslo 
225 uzavírat dohody o provedení práce s občany, kteří 
chtějí zajišťovat takzvanou sněhovou pohotovost, tedy 
schůdnost chodníků v oblasti Hanspaulky, Baby, Sedlce, 
Šáreckého údolí a části Ořechovky. Finanční odměna 
činí 500 Kč za každý odpracovaný den a 2000 Kč měsíč-
ně za takzvanou dosažitelnost. Podrobnosti na telefonu 
800 105 060.

Diskuse o dopravě v ulici Na Valech
Ve středu 27. listopadu se od 17 hodin v zastupitelském 
sále v 6. patře radnice koná setkání s občany, kde se bude 
diskutovat o dopravní situaci v ulici Na Valech a o novém 
režimu dopravy v úseku K Brusce – Pod Baštami.

Vážené sousedky, milí sousedé, 
jsem hrdý, že téměř devadesát procent z vás hodnotí kvalitu 
života na šestce pozitivně. Jestli ale z průzkumu vzešlo téma, 
které u nás rezonuje, tak je to doprava. Ta se každým rokem 
více a více komplikuje s přibývajícím počtem aut. Zcela jistě 
jste si všimli přetrvávající diskuse o BUS pruzích na úze-
mí naší městské části. Rozumím tomu, že se lidé potřebují 
dostat z blízkého okolí Prahy do centra či k nám na šestku, 
a v pří padě, kdy už i autobusy, které by měly být preferova-
nou  dopravou, mají mnohaminutová zpoždění, není něco 
v pořádku. 

Problém tkví v tom, že je naše městská část páteřní měst-
skou částí, přes niž jezdí doprava dál do centra. Citelně chybí 
vnější okruh a všichni se snaží dostat na ten vnitřní. 

A pokud se u nás uzavře byť i jediná ulice či vjezd do tunelu, 
tak to pociťují především naši občané. Bydlím u Patočkovy 
a vidím to a jsem u dopravního kolapsu takřka každý den. 
Šestka potom musí provádět taková opatření, aby nedochá-
zelo k objíždění přes obytné zóny, či dokonce, jak se tomu již 
stalo na Malém Břevnově, přes travnaté plochy a hřiště.

Letos v dubnu se u nás na radnici uskutečnilo jednání se 
starosty okolních obcí a na základě usnesení zastupitelstva 
městské části Prahy 6, kdy byl vyhlášen stav dopravní nouze, 
jsou v Praze 6 od září zavedena opatření posilující preferenci 
pražské integrované dopravy a příměstských autobusů. V brz-
ké době mám naplánováno další setkání se starosty a společ-
ně budeme hledat kroky pro zavedení obdobných opatření 
i v jejich obvodech. Věřím, že naší vzájemnou spoluprací 
a spoluprací mezi Prahou a Středočeským krajem dokážeme 
věci posunout k lepšímu a třeba najít cestu, jak se z přetrváva-
jící dopravní nouze vymanit.

Velice dobrou zprávou pro nás byly nedávno zveřejněné 
informace, že další části Pražského okruhu mají zelenou, a já 
věřím, že se v dohledné době dostavby Pražského okruhu 
po desítkách let skutečně dočkáme.

Jakub Stárek, starosta

Listopadová vycházka   
Poslední letošní vycházka s Hedvikou Čenkovou se koná 
9. listopadu od 10 hodin a zavede vás do okolí kostela  
sv. Gotharda, kde se původně nacházelo centrum Buben-
če. Tady byly statky a ovčince, podle kterých má Bubeneč 
jméno. Statky zmizely, nahradila je škola a stavby, které 
donedávna používalo Rusko. Dnes je mnoho těchto staveb 
opuštěných. Začátek vycházky je na Sibiřském náměstí.

Zasedání zastupitelstva
15. jednání zastupitelstva městské časti proběhne v pon-
dělí 11. listopadu od 10 hodin v zasedací místnosti v 6. pa-
tře Úřadu městské části Prahy 6. Podrobnosti a program 
budou zveřejněny na úřední desce. Od 15 hodin je zařazen 
pevný bod interpelace občanů. Online přenos sledujte 
na praha6.cz a Facebooku.
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Při přípravě nové strategie rozvoje 
 Prahy 6 se radnice zeptala obyvatel 
šestky, jak jsou spokojeni se životem 
v městské části, co se jim zde líbí, a co 
by naopak zlepšili. Podle odpovědí je 
spokojeno s kvalitou života na šestce 
87 % respondentů. 
Ještě více – 89 % odpovídajících – uved-
lo, že má Praha 6 dobrou image. Už jen 
38 % respondentů si ale myslí, že se kva-
lita života na šestce za posledních deset 
let výrazně zlepšila, a 29 % si myslí opak.

„Dlouhodobě tvrdím, že šestka je pro-
stě nejlepší, a jak je vidět, nejsem sám. 
Potvrdili to i obyvatelé Prahy 6 v dotaz-
níkovém šetření. Na druhé straně jsme 
díky tomu získali i informace, co je po-
třeba zlepšit, a budeme na tom usilovně 
pracovat. Každopádně chci poděkovat 
všem občanům Prahy 6, kteří se do šet-
ření zapojili,“ říká starosta Prahy 6 Jakub 
Stárek (ODS).

Dotazník se zaměřil také na hodnocení 
vybraných oblastí a služeb. 

Nejlépe byly hodnoceny:
⟶ zelené plochy ve městě (82 % klad-
ných odpovědí)
⟶ veřejná doprava (81 %)
⟶ místní gastronomie (61 %)
⟶ veřejná prostranství (60 %)

Nejhůře respondenti hodnotili:
⟶ nabídku městských bytů  
(7 % spokojenost) 
⟶ nabídku nebytových prostor (9 %)
⟶ dostupnost bydlení (11 %).
A co podle dotazníků lidé považují 
za důležitá témata pro rozvoj Prahy 6? 
Když mohli vybírat maximálně 5 z 15 
definovaných oblastí, nejčastější volbou 
byla péče o veřejný prostor – téma 

Šestka je dobré místo  
pro život 

Krátce z radnice 

⟶ Městská část získala pravomocné 
územní rozhodnutí o umístění stav-
by archivu v ulici Pod Juliskou. Proti 
záměru se odvolalo SVJ Paťanka, ale 
nadřízený orgán odvolání posoudil 
jako nedůvodné a potvrdil rozhodnutí 
odboru výstavby Úřadu městské části 
Praha 6.
⟶ Rada městské části se na mimořád-
ném jednání zabývala stavbou paralelní 
dráhy, neboť Praha 6 je účastníkem 

územního řízení. Rada souhlasila, ale 
s několika podmínkami, mezi něž patří 
například zákaz nočního provozu mezi 
22. a 6. hodinou nebo že nejprve musí 
být letiště spojeno s centrem města 
kolejovou dopravou. Hlasování koalice 
bylo nejednotné, pro bylo z devíti rad-
ních pět, a to z koalice ODS a KDU-ČSL, 
ostatní se zdrželi nebo hlasovali proti. 
⟶ Příprava Kulturního centra 
4. kvadrant pokračuje. Rada navrhuje 
pro výběr dodavatele zvolit řízení se 
soutěžním dialogem – jde o druh výbě-

rového řízení, které je vhodné při hle-
dání řešení pro složitá rozsáhlá veřejná 
prostranství, kde dochází ke střetu 
velkého množství často protichůdných 
názorů a požadavků. Zadání veřejné za-
kázky ještě musejí schválit zastupitelé. 
⟶ Komise pro výchovu a vzdělávání 
navrhla radě podporu zahraničních 
studijních pobytů, rodilých mluvčích 
a výuku schválených předmětů v cizím 
jazyce v základních školách. Podpora 
v souhrnné výši přes pět milionů korun 
půjde z programu Otevřený svět 2024. 

označilo 45 % respondentů, základní 
školy (43 %) a péči o životní prostředí 
(40 %). „Výsledky dotazníkového šetření 
nám ukazují oblasti, na které je potřeba 
se zaměřit. Pokud bych pohled místních 
shrnul do několika klíčových slov, tak 
Prahu 6 vnímají jako klidnou, zelenou 
a bezpečnou městskou část. Je to pro 
nás jeden ze zásadních podkladů, který 
se dále promítne do dalších procesů 
spjatých s tvorbou Strategie rozvoje,“ 
říká místostarosta Prahy 6 Petr Prokop 
(STAN).

„Šestka má sice dobrou image, ale 
není v ní kde bydlet. Šetření to jasně 
ukázalo a je nejvyšší čas se bytovou 
politikou městské části vážně zabývat. 
Bydlení je pro Piráty při tvorbě strategie 
jednou z hlavních priorit,." říká zastupitel 
Ondřej Vykoukal (Piráti).

S výsledky dotazníku, který v období 
od 20. června do 2. srpna vyplnilo 2671 
lidí, se můžete seznámit na lepsi6.cz ■

Výstava Praha 6 
legionářská 
se přesunula 
k Písecké bráně 
Do poloviny listopadu si můžete před 
Píseckou bránou prohlédnout výstavu 
Praha 6 legionářská, která se sem 
přesunula z Vítězného náměstí a bude 
doplněna interiérovou výstavou  
(PO)ZAPOMENUTÍ LEGIONÁŘI, na niž 
volně navazuje. Praha 6 tak chce 
uctít výročí založení Československa 
a zároveň přimět obyvatele k zamyšlení, 
zda by si některé ulice nezasloužily, 
aby se jim vrátil původní název, který 
vzdával hold hrdinům první světové 
války a legionářům.

„Průběžně dostáváme žádosti od ob-
čanů na přejmenování konkrétních ulic. 
Rozhodli jsme se tedy společně s Vojen-
ským historickým ústavem a společnos-
tí Post bellum pro tuto formu výstavy, 
abychom lidem ukázali, jak se jejich 
ulice dříve jmenovala a zda by nestá-
lo za to vrátit se k jejímu původnímu 
názvu,“ říká radní pro kulturu Jan Lacina 
(STAN). Návštěvníci výstavy mají mož-
nost v Písecké bráně vyplnit krátkou 
anketu, která se otázce přejmenovávání 
ulic věnuje. ■
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Téměř dvacet let se o něm mluví, plánuje, vyjednává. Až letos na podzim 
se stavba krytého bazénu Petynka dostala nejdále – je hotový projekt pro 
stavební povolení. Jak tedy bude nová Petynka vypadat? 

Krytý bazén na Petynce
Jak bude vypadat?

Svým vzhledem zaujme nová Petynka už zvenku. Střechu a již-
ní stranu fasády pokryjí fotovoltaické panely. Zhruba třetinu 
energií si tak budova vyprodukuje sama. Podle výpočtů by 
měly panely ročně vyrobit 430 tisíc kilowattů energie, tedy 
uspořit nižší miliony korun. „Ve dnech, kdy výroba elektřiny 
překročí spotřebu, bude se měnit na tepelnou energii a po-
slouží například k vytápění venkovního bazénu na začátku 
a konci sezony, v zimě pak k přihřívání podlahového topení 
a ohřevu teplé vody ve sprchách,“ vysvětluje autor projektu 
na dostavbu Petynky architekt Zdeněk Šťastný.

Unikátní pohyblivé dno
Krytá Petynka nabídne bazén s deseti drahami o délce 25 
metrů a hloubkou 2,3 metru. „Při stanovení parametrů nové-
ho bazénu jsme vycházeli ze standardů, které má na novou 

sportovní infrastrukturu Národní sportovní agentura. Vznik-
ne tak podle našeho zadání trochu atypický bazén, který ale 
bude mít i kvůli proměnlivé hloubce velmi všestranné využití 
od závodního a kondičního plavání, až po plaveckou výuku," 
říká místostarosta pro majetek Petr Prokop (STAN). Tři dráhy 
bazénu na Petynce bude mít unikátní pohyblivé dno, které 
dovolí nastavit libovolnou hloubku v rozmezí od 2,3 metru až 
na nulu. Jde o technologii, která v České republice není obvyk-
lá, ve světě ano. Proto pohyblivé dno dodá zahraniční společ-
nost. Proč nakonec architekti spolu s městskou společností 
SNEO, která stavbu zajišťuje, zvolili tuto variantu? Nastavitelná 
hloubka dovolí využívat bazén nejen ke kondičnímu plavá-
ní, ale po snížení hloubky se zde může hrát vodní pólo nebo 
akvabely trénovat synchronizované plavání. Právě akvabely, 
které by měly mít na Petynce svůj oddíl, potřebují hloubku 230 
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↑ Plavecký bazén nabídne deset drah o délce 25 metrů. Tři z nich 
budou mít pohyblivé dno, díky kterému půjde nastavit různou 
hloubku vody.

↑ Saunové centrum by mělo být otevřené od úterý do neděle 
a nabídne čtyři typy saun, ochlazovací sprchy a samozřejmě 
odpočívárnu.

centimetrů, na vodní pólo je třeba 180 centimetrů. Systém do-
konce umožňuje zvednout dno až na úroveň hladiny, pak slouží 
jako cvičební plocha. Pohyblivé dno využijí nejen sportovci, 
ale hlavně poslouží dětem. „Chceme, aby Petynka po svém 
dokončení sloužila všem šestkovým školám k výuce plavání. 
Pohyblivé dno lze nastavit i na hloubku 120 centimetrů, která je 
ideální právě pro děti učící se plavat,“ dodává Jan Decker, mís-
topředseda představenstva SNEO, který má stavbu na starosti.

Šestkové školy takovou možnost vítají. „Dříve jsme využívali 
bazény v jiných městských částech, ale protože cesta na mís-
to, hodina plavání a cesta zpět nám zabraly prakticky celé 
dopoledne, nyní žáci druhých a třetích tříd jezdí na týdenní 
plavecký kurz do Srní na Šumavě,“ říká ředitelka ZŠ Norbertov 
Karolína Čermáková a dodává, že mít bazén takzvaně za rohem 
je snem každé školy – odpadá problém s dopravou, plavecký 
kurz je organizačně jednodušší a komfortnější. Po dostavbě 
Petynky to budou mít děti z této školy na výuku plavání 750 
metrů, tedy asi čtvrt hodiny pěšky. 

Bezpečnost
Pohyblivé dno pohání hydraulický systém, zároveň s ním 
vyjíždí a zajíždí boční stěna, která zabrání tomu, aby se dalo 
dno podplavávat. Jde o důležitý bezpečnostní prvek, nikoli ale 
jediný. „Bazén bude vybavený systémem kontroly proti utonu-
tí. Půjde o systém, který je přesnější a spolehlivější než takzva-
né andělské oko, tedy kamery ve stěnách,“ doplňuje architekt 
Šťastný.

Několik možností relaxace
Další součástí nového komplexu by měl být takzvaný rekreač-
ní bazén pro veřejnost. Rekreační proto, že neslouží k plavání 
a sportování, ale nabídne masážní lavice, vzduchová masážní 
lehátka, divokou řeku proudící dokola nebo houpací jeskyni, 
kterou rádi využívají zejména mladí, a také jednoduchou sklu-
zavku. V této části se budou nacházet i tři vířivky. Pro nejmenší 
děti tu bude mělký bazén, takzvané brouzdaliště s herními 
vodními prvky. 

Aby zde mohli trávit plavci nebo rodiny celý den, budou mít 
k dispozici bar s drobným občerstvením a nápoji. Ten je navr-
žený částečně jako ostrůvek, aby měli například rodiče sedící 
u stolků lepší přehled o svých dětech.

Zcela padla možnost umístit sem bazén s padesátime trovými 
plaveckými dráhami. „Současný projekt vychází z toho původ-
ního, který nabízel pětadvacetimetrový bazén se šesti drahami 
a surfařskou vlnou, a už získal územní rozhodnutí. Aby se pří-

prava stavby urychlila, chtěli jsme se pohybovat v parametrech 
tohoto schváleného územního rozhodnutí. Ovšem padesátime-
trový bazén se do budovy nevešel. Muselo by se tak s přípra-
vou začít úplně od začátku,“ vysvětluje Jan Decker.

Saunové centrum
V patře nad bazénem vznikne samostatné saunové cent-
rum. To nabídne čtyři sauny – klasickou finskou, solnou, bio 
a aromasaunu. Kapacita všech dohromady je asi třicet osob. 
Ke zchlazení zde bude sloužit ledopád, ochlazovací vědra 
a sprchy. Chybět nebude Kneippův chodník a odpočívárna. 
V zimě mohou návštěvníci sauny moci vyjít na stávající terasu 
a ochladit se studeným vzduchem. Přes současný letní vstup 
bude možné jít přímo do sauny, aniž byste procházeli přes ba-
zén. Platí, že na vstupenku do sauny se dá navštívit i bazén, na-
opak nikoli. Návštěvníci se vstupenkou do bazénů se do sauny 
nedostanou, lidé tedy nebudou chodit sem a tam, což nabídne 
klid při saunování a následném odpočinku.

Pro sportovce
Plavecký bazén s deseti drahami bude svými parametry vyho-
vovat i profesionálním plavcům, ti zde mohou jak trénovat, tak 
se plánuje organizace závodů. Počítá se s tím, že Petynka se 
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↑ Návštěvníci budou mít k dispozici relaxační bazén s masážními 
lavicemi, vzduchovými masážními lehátky, divokou řekou nebo 
houpací jeskyní.

po dostavbě stane sídlem plaveckých oddílů včetně paraplav-
ců a akvabel. „Našim záměrem je umístit na Petynku plavecký 
klub, který bude mít na starosti organizaci sportovního a vý-
konnostního plavání od nejmenších dětí až po závodní plavce. 
Zastřešovat bude i plaveckou výuku na základních školách,“ 
říká předseda Českého svazu plaveckých sportů Jakub Tesá-
rek. Po dostavbě Petynky se tak rozšíří nabídka sportovních 
kroužků pro šestkové děti o ty plavecké. 

Nový bazén bude splňovat normy pro mezinárodní  sou těže 
a podle Jakuba Tesárka se lidé mohou vždy v podzimním 
termínu těšit na plavecké závody s mezinárodní účastí. Proto 
jsou zde navrženy hned dvě tribuny. Jedna z nich bude stálá, 
sloužící všem, aby si lidé měli při návštěvě bazénu kam odložit 
věci. Další tribuna je mobilní a do prostoru mezi plaveckým 
a relaxačním bazénem se vysune pouze při konání závodů 
a soutěží.

Aby zde sportovci našli zázemí na profesionální úrovni,  
jsou pro ně připravené nejen vlastní šatny, ale i tělocvič-
na s posilovnou, aby mohli absolvovat komplexní tréninky, 
tedy část na suchu i ve vodě, na jednom místě.  Toto zázemí 
 nebude přístupné veřejnosti a do sportovní části povede 
 oddělený vchod. Vchod i zázemí budou bezbariérové, aby  
zde mohli trénovat i paraplavci. 

Jak to bude fungovat
Nový krytý bazén bude navazovat na stávající zázemí venkovní 
plovárny. Hlavní vchod na Petynku zůstane stejný, opět vejdete 
do šaten a tam se budete moci rozhodnout, zda v sezoně 
namíříte do venkovní části nebo do kryté. Aby kapacita šaten 
odpovídala zvýšenému počtu návštěvníků, přibydou další 
skříňky v patře, které je nyní volné.

Také technologie, potřebné pro nové vodní prvky, by se měly 
vejít do stávající strojovny. Při jejich pořízení se dbalo na to, 
aby byl provoz kryté části maximálně úsporný a ekologický. 
Proto fotovoltaické panely na střeše a fasádě doplní tepelná 
čerpadla a díky rekuperační jednotce se využije odpadní teplo 
k dalšímu ohřevu vody. Současný venkovní bazén se ohřívá 
z velké části plynem, a tak to také zůstane. 

Harmonogram prací
Během listopadu by mělo začít probíhat řízení předcházející 
vydání stavebního povolení. Je otázka, jak dlouho kvůli sou-
časným problémům s digitalizací stavebního řízení potrvá. Me-

zitím budou architekti připravovat prováděcí projekt a společ-
nost SNEO vypíše výběrové řízení na zhotovitele stavby. Podle 
odhadů by tato část přípravy mohla probíhat v roce 2025, 
a pokud vše půjde podle plánu, a pokud to dotační podmínky 
umožní, mělo by se začít stavět už v roce 2025. 

Sezonu ve venkovním areálu by to ohrozit nemělo, stavba se 
ho dotkne jen minimálně. Lze předpokládat, že zařízení sta-
veniště zabere několik parkovacích míst. SNEO se navíc snaží 
termín stavby koordinovat s developerem, který připravuje 
v sousedství stavbu bytového domu. Stavby by se tak neměly 
blokovat a překážet si, je ale žádoucí, aby probíhaly pokud 
možno souběžně a lidem v okolí se zkrátila doba, kdy budou 
mít u domu staveniště.

Samotný bytový dům by podmínky ve venkovní části areálu 
ovlivnit neměl, a pokud ano, tak k lepšímu. Dům nebude  
stínit a neomezí množství slunce na plovárně, naopak za-
funguje jako clona, která izoluje hluk z nedaleké křižovatky 
Malovanka. 

Kolik to bude stát
Pokud vše půjde podle plánu, přivítá krytá Petynka první 
plavce v roce 2027. Předpokládá se, že přijde na 600 milionů 
korun, z čehož 500 milionů uhradí městská část a hlavní město 
Praha a 100 milionů by Praha 6 ráda získala jako dotaci od Ná-
rodní sportovní agentury. Konečná částka záleží na tom, jak se 
budou vyvíjet ceny staveních materiálů a prací, ty jsou ovšem 
v posledních měsících stabilní. 

Provoz koupaliště Petynka je pak spočítaný jako ziskový 
v řádu jednotek milionů korun. Zatímco venkovní areál bude 
fungovat během letní sezony, tedy od května do září, vnitřní 
bude mít zavřeno pouze během tří vánočních svátků, na Sil-
vestra a Nový rok. Ostatní dny si budete moci zaplavat od 6 
do 22 hodin. Dopoledne bude bazén rezervovaný pro šestkové 
školy na výuku plavání. Relaxační a dětský bazén půjde využít 
od 9 do 21 hodin. Saunové centrum má stanovenou provozní 
dobu od úterý do neděle. ■
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Jste spokojeni po letech příprav a plánování 
s dostavbou krytého bazénu Petynka? 

Nový bazén 
nabídne deset 
plaveckých 
drah o délce 
25 metrů 

Eva Smutná   
(TOP 09)
Pro nás byl krytý bazén vždy 
prioritou a již v roce 2018 
měla Praha 6 vydané územ-
ní rozhodnutí k jeho stav-
bě. Stejně tak měl vydané 
rozhodnutí sousední bytový 
dům, jehož projekt nabízel 
Praze 6 významné benefity. 
Bohužel arogance moci a ne-
odborný tlak ODS na investo-
ra, aby místo bytového domu 
stavěl hotel, způsobil řadu 
nevratných ztrát. Zamrzla 
územní rozhodnutí u obou 
projektů, došlo ke ztrátě 
důvěry a proinvestování ne-
malých částek v řádu milionů 
korun. Praha 6 přišla o za-
jištěné financování krytého 
bazénu, včetně výdělečné 
surfové vlny, o možnost vy-
užití podzemních garáží pro 
200 aut, a tím vznik veřej-
ného parteru se zelení a bez 
aut v celé lokalitě. Současný 
projekt bohužel nic z těchto 
kvalit nemá. Nový návrh sice 
vychází z původní koncepce 
bazénu, která nabízela kom-
fort všem návštěvníkům, 
včetně handicapovaných 
občanů, ale bohužel, parko-
viště pro bazén je na povr-
chu na úkor zeleně a dopad 
současného nárůstu cen 
stavebních prací zvýší cenu 
krytého bazénu o předpoklá-
daných 200 milionů. ■

Eva Tichá  
(Česká pirátská 
strana) 
Věřit, že to dobře dopad-
ne, je krásná myšlenka, ale 
u půlmiliardové investice 
na dostavbu bazénu Petynka 
věřit nestačí. Starosta sní, že 
by stavba mohla začít ještě 
před dalšími komunálními 
volbami, ale... Náklady, které 
kdysi činily 200 milionů, 
nyní po osmi letech vzrostly 
na závratných 600 milionů, 
přičemž 150 milionů z této 
částky má přijít z nejistých 
dotací. Chybí odborná ana-
lýza nákladů a přínosů, která 
by podpořila tuto velkolepou 
vizi, a to zejména v kontextu 
ostatních enormních ná-
kladů, které vedení Prahy 6 
plánuje. Původně plánovaná 
surfová vlna z projektu na-
štěstí zmizela, vzniknout má 
plavecký 25metrový bazén 
se zastřešením. Příběh do-
stavby bazénu začal v roce 
2016 soutěží studentů ČVUT, 
kterou však Česká komora 
architektů kritizovala jako 
neregulérní – snad právě 
proto, že v porotě chyběla 
většina nezávislých odborní-
ků. Jsme pro dostavbu spor-
tovně-rekreačního areálu 
Petynka a chceme ji podpo-
řit, ovšem pouze při vědo-
mí, že třeba tolik potřebná 
rekonstrukce polikliniky tím 
nebude ohrožena. ■

Martin Polách   
(ANO 2011)
Ano i ne. Dostavba krytého 
bazénu na Petynce je potře-
ba. Venkovní bazén je oblíbe-
ný, ale pouze sezónní provoz 
je neefektivní a na Praze 6 
pořádný krytý bazén pro ve-
řejnost chybí. V areálu je pro 
dostavbu místo a dokonce 
jsou z minulosti již realizová-
ny šatny pro vnitřní bazén. 
Jedinou slabinou jsou bu-
doucí parkovací plochy, kte-
ré dostatečné určitě nebu-
dou. S tím souvisí i nevyužitá 
příležitost při jednáních se 
sousedním Geosanem. Z dob 
prodeje pozemku, na kterém 
bude stát chystaný bytový 
dům, měl developer povin-
nost předat Praze 6 60 par-
kovacích stání, nebo zaplatit 
18 milionů korun. Při projed-
návání jejich záměru v době, 
kdy jsem byl zodpovědný 
za územní rozvoj, jsme tuto 
dohodu navýšili o dalších 140 
stání pro šestku v podzemí 
za velmi slušné peníze, navíc 
při výškové regulaci objektu 
tak, aby navazoval na sou-
sední zástavbu. Nevím, proč 
v následujících letech došlo 
k nevyužití této dohody 
a proč došlo k výraznému 
zvětšení objemu bytové-
ho domu, to ví jen stávající 
vedení radnice. Ale zpět 
k našemu bazénu. Je dobře, 
že zůstal zachován normální 
bazén na úkor vodního světa 
a wellness. Původní návrh 
od architektonického studia 
Qarta byl sebevědomější, 
dnes je návrh více halou než 
zajímavou stavbou. ■
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Mariana Čapková  
(PRAHA 6 SOBĚ)
Jedním z důvodů, proč jsme 
vůbec vstoupili do politiky, 
bylo právě přesvědčení, 
že takové projekty, které 
mají zásadní význam pro 
komunitu, byly v minulosti 
zanedbávány. Krytý bazén je 
něco, co obyvatelům Prahy 
6 dlouhodobě chybí, a vní-
máme to jako dluh, který 
je potřeba splatit. Proto je 
pro nás dotáhnutí projektu 
prioritou! Od našeho nástupu 
na radnici se podařilo pře-
konat klíčové milníky v reali-
zaci a děláme maximum pro 
zahájení stavby sportoviště 
v tomto volebním období. 
Aktuálně budeme žádat 
o stavební povolení. Dostav-
ba krytého bazénu nabídne 
nejen plavecké dráhy, sauny, 
ale i zázemí pro rodiny s dět-
mi a školy. Jako místosta-
rostka pro školství a inves-
tice ve školství vidím velkou 
přidanou hodnotu zejména 
pro děti a školy, které budou 
mít lepší přístup k plaveckým 
aktivitám v rámci tělocviku, 
kroužků i volného času. Navíc 
jako předsedkyně výboru 
pro sport a volný čas na ma-
gistrátu vnímám bazén i jako 
klíčový prostor pro podporu 
zdravého životního stylu 
a aktivního trávení volného 
času pro všechny generace – 
od dětí až po seniory. ■

Jan Decker  
(Koalice ODS  
a KDU-ČSL) 
Po letech pečlivého pláno-
vání a příprav, kdy se pro-
jekt zdánlivě zastavil, jsem 
vstoupil do fáze dostavby 
krytého bazénu Petynka. 
Po roce intenzivní práce 
jsem s výsledky nesmírně 
spokojen. Tento podzim 
jsme dosáhli významného 
milníku – projekt se přiblížil 
k vydání stavebního povolení 
a přináší moderní, inovativní 
a ekologické řešení. Foto-
voltaické panely na budově, 
které pokryjí až třetinu ener-
getické spotřeby, zajišťují 
mimořádně úsporný provoz. 
Unikátní bazén s pohyblivým 
dnem nabízí široké spektrum 
možností, včetně ideálních 
podmínek pro plaveckou 
výuku místních škol. Děti 
budou mít plavecký bazén 
doslova za rohem, což výraz-
ně zefektivní výuku a ušetří 
cenný čas. Petynka nabídne 
návštěvníkům také relaxační 
bazén s masážními lavicemi, 
vířivkami a dalšími atrak-
cemi, což z ní činí ideální 
místo pro celodenní rodinný 
odpočinek. Jsme hrdí na to, 
že jsme vytvořili prostor ne-
jen pro relaxaci, ale také pro 
profesionální plavce – bazén 
splňuje všechny potřeby jak 
sportovních, tak rekreačních 
návštěvníků, včetně nadšen-
ců do saunování. ■

Petr Prokop  
(STAN s podporou 
Zelených)
Jsme zejména spokojeni, že 
se nám podařilo dostavbu 
krytého bazénu na Petynce 
přiblížit k realizaci. Už příští 
rok na podzim chceme za-
hájit stavbu a zhruba za další 
rok a půl by mělo být hoto-
vo. Mnoho let se povídalo, 
projektovalo a protestovalo, 
ale začátek stavby byl v ne-
dohlednu. Proto jsme se roz-
hodli vzít projekt za trochu 
jiný konec. Uzavřeli jsme smír 
se sousedním developerem, 
který stavbu blokoval, oslovili 
jsme plavecký svaz, aby nám 
pomohl nadefinovat para-
metry budoucího bazénu, 
přepracovali jsme koncept 
relaxační části s vodními at-
rakcemi a saunovým světem 
a aktualizovali jsme techno-
logie s ohledem na úspory 
v oblasti energií. Vycházeli 
jsme z požadavků, které má 
na závodní bazény Národní 
sportovní agentura, aby nám 
stát pomohl s financováním, 
a počítáme, že se podaří zís-
kat i podporu hlavního města 
Prahy.
Výsledkem bude sportovní 
centrum, které bude ušité 
na míru našim požadavkům. 
Bude v něm doma široká ve-
řejnost včetně rodin s dětmi, 
závodníci, paraplavci i školní 
plavecké kurzy. ■

Martin Lukáč   
(Trikolora+SPD)
K výstavbě krytého plavec-
kého centra Na Petynce je 
třeba říci, že je dobře, že tato 
stavba, ať už si o ní myslíme 
cokoliv, se nakonec dokon-
čí. Její příprava trvá již příliš 
dlouho a prodlužování by 
vedlo jen k dalším nákladům 
a zbytečně by zatěžovalo 
rozpočet městské části. 
Podle mého názoru je také 
dobře, že projekt byl posléze 
pojat velkoryseji a neome-
zil se jen na samotný krytý 
bazén. Občané městské části 
nakonec budou mít současně 
i wellness centrum a zázemí 
pro sportovce.
Můžeme se dohadovat o tom, 
zda umístění plaveckého 
areálu je úplně to nejlepší. Ale 
vývoj nás postavil do situace, 
kdy se stavba už dokončit 
víceméně musí.
Větším problémem je plá-
novaná výstavba obytných 
domů v těsné blízkosti 
plaveckého centra a součas-
ně i vyústění Strahovského 
tunelu. Nejsem si úplně jistý, 
zda toto přispěje ke zkulti-
vování tohoto území a zda to 
skutečně prospěje občanům 
Břevnova.
Možná by bylo lépe pojmout 
velkoryseji i dopravní řešení 
nejbližšího okolí, ale to už je 
bohužel úplně jiná kapitola. ■
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V září 1919 povolilo Ministerstvo školství a národní osvěty 
založení Státního reformního reálného gymnasia v Bubenči, 
které se tak stalo první českou státní střední školou 
na území dnešní Prahy 6.

První česká střední škola 
na Praze 6 slaví 105 let 
existence

Škola měla své první prostory v budově 
obecní školy ve Školské ulici, dnešní 
Wolkerově. Vlastní budovy na Velvarské 
třídě se škola dočkala až v roce 1937, 
učit se zde začalo 25. října v 8 hodin.

Po válce se gymnázium, jehož nedávno 
dostavěná budova byla zabrána nacisty, 
vrátilo zpět na Velvarskou třídu a brzy 
změnilo název. V den 61. narozenin 
prezidenta Edvarda Beneše, 28. května 
1945, byla sepsána žádost studentského 
výboru a profesorského sboru, aby škola 
nesla Benešovo jméno. Ministr školství 
a osvěty Zdeněk Nejedlý žádosti vyho-
věl a škola nesla název Benešovo státní 
reálné gymnasium Praha XIX.

Po komunistickém puči v roce 1948 
se v budově vystřídala řada různých 
typů škol od základních devítiletých 
až po gymnasia. Po roce 1989 začaly 
 přípravy na přeměnu školy na poly-
funkční instituci, jejíž součástí mělo 
být opět gymnázium, a to s esteticko-
-výchovným zaměřením na výtvarnou 
a hudební výchovu. To zahájilo svůj 
provoz v roce 1993 se snahou navázat 
na slavné historické tradice. Ústav tak 
dnes pokračuje s názvem Vyšší odborná 
škola pedagogická a sociální, Střední 
odborná škola pedagogická a Gym-
názium, Evropská 33. ■

Monika 
Mothejzíková
MŠ Parléřova
Vaše školka se zapojila spolu s dal-
šími třiceti do pilotního testování 
nového spotřebního koše. Co vás 
k tomu vedlo? 
Před třemi roky začala naše mateř-
ská škola spolupracovat s nutriční 
terapeutkou paní Evou Kalembovou. 
Byla to právě ona, která nám nabídla 
možnost zapojit se do pilotního tes-
tování, jež prověří funkčnost nově 
připravované vyhlášky o školním 
stravování, týkající se spotřebního 
koše. Protože máme rády výzvy, na-
bídku jsme přijaly. Jsme přesvědče-
né, že zdravé stravování je základem 
zdravého životního stylu, a kde jinde 
začít, než právě v mateřské škole.

Jak na projekt zdravého stravová-
ní, který u vás ve školce probíhá, 
 reagují děti a jak jejich rodiče?
Reakce dětí a rodičů jsou vesměs 
pozitivní. Naše paní kuchařka je vel-
mi kreativní, neboť dokáže i nepo-
pulární potraviny zpracovat tak, aby 
byly děti spokojené. Rodiče posled-
ní dobou zaznamenali vyšší zájem 
ze strany dětí o to, co jedí. Dětem 
nejvíce chutnají sladké svačinky, 
které dokážeme připravovat i bez 
přídavku volných cukrů. Náhražkou 
bývá ovoce.

Jaké ze zdravých jídel je  
nejoblíbenější?
Mezi nejoblíbenější dětské jídlo 
patří např. zeleninové kuličky s raj-
čatovou omáčkou, cizrnová nutela 
nebo fazolové brownies. Dospělí 
mají v oblibě karbanátky z červené 
čočky a uzeného tofu.

⟶ Sloupek ředitelky ⟵

↑ Budova obecné školy ve Školské ulici 
v Bubenči, x – první prima, xx – ředitelna 

Dobré sousedství 
pomůže školám
Projekt Dobré sousedství, který organi-
zuje Letiště Václava Havla, pomůže ZŠ 
Věry Čáslavské zrenovovat klub/kavárnu 
Achtík, která se tak stane místem pro 
komunitní setkávání na Petřinách. Škola 
získá 450 000 korun. Školka Libocká 
bude moci pokračovat díky stotisícové 
podpoře v projektu Babičko, dědečku, 
pojď si se mnou hrát, tvořit a povídat. 
Obě školy uspěly spolu s dalšími více 
než 150 projekty, mezi něž letiště letos 
rozdělilo 24 milionů korun. ■

Nová kuchyň v Základní 
škole T. G. Masaryka
V pondělí 14. října se opět vařilo 
a obědvalo v rekonstruované ku-
chyni a jídelně ZŠ T. G. Masaryka 
v Ruzyni. 
Kromě komplexní rekonstrukce se 
zvýšila kapacita, neboť se škola 
rozšířila o další třídy v objektu vily 
Charlotta. Celkové náklady na re-
alizaci se pohybují kolem třinácti 
milionů korun. ■
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Ovoce a zelenina ke každému jídlu, omezení sladkých nápo-
jů, zařazení celozrnných obilovin, mírné navýšení ryb nebo 
luštěnin v jídelníčku – to jsou některé změny, které přináší 
nový spotřební koš pro stravování ve školních jídelnách. 

Školní jídelny testují nový 
spotřební koš

Ke změně školního stravování dochází 
po třiceti letech, vařit podle nového 
spotřebního koše by se mělo začít od za-
čátku nového školního roku. Pro děti ze 
šestkových škol ale nepůjde o velkou 
změnu, jídelny na postupných změnách 
už čtyři roky spolupracují s nutriční tera-
peutkou Evou Kalembovou.

Děti to nebudou jíst – to je hlavní 
argument těch, kdo novému spotřeb-
nímu koši nevěří. Mnoho šestkových 
rodičů ví, že to není pravda. „Dětský 
strávník je velmi specifický tím, že jí 
očima,“ říká nutriční terapeutka Eva 
Kalembová. Zdravější potraviny je podle 
ní možné dětem nabízet různými triky. 
„Míváme problém s pomazánkami, že je 
děti nechtějí jíst. Ale když si pomazánku 
vyrobíme společně, tak není dítě, které 
by ji neochutnalo,“ doplňuje nutrič-
ní terapeu tka. Podobně se například 
některými dětmi neoblíbené luštěniny 
daří servírovat v mletých pokrmech, 
s nimiž problém nemají. Jedním z ne-
švarů školních jídelen, které se daří 
odstraňovat, je používání polotovarů. 
Ty jsou mnohem dražší než základní 
potraviny, a nikoli tak výživově dobré. 
Proto kuchařky získávají recepty, jak 

vařit z čerstvých surovin chutně a kva-
litně, aby děti dostávaly odmala stravu 
nutričně vyváženou a zároveň dobrou, 
aby obědy a svačiny snědly. 

„Bylo načase přiblížit školní jídelny 
potřebám 21. století, i když my na šestce 
jsme nikdy nezaháleli. A to nejen díky 
nutriční terapeutce, se kterou spolupra-
cujeme, ale velký dík samozřejmě patří 
veškerému personálu našich školních 
jídelen, kterému záleží na vyváženém 
stravování našich dětí,“ vítá změny mís-
tostarostka pro školství Mariana Čapko-
vá (PRAHA 6 SOBĚ).

Zkušební projekt v MŠ Parléřova
Jak se bude ve školkách a školách vařit 
podle nového spotřebního koše, si 
v červnu vyzkoušelo 31 školních jídelen, 
včetně MŠ Parléřova. 

Úkolem školky bylo vytvořit jídelníček 
na jeden měsíc podle nového spotřeb-
ního koše a také podle něj vařit. Jídel-
níček si školka sestavovala sama a děti 
změnu téměř nepoznaly. „Když jsem 
srovnávala nový jídelníček s předchozí-
mi, zjistila jsem, že jsme opakovali stejná 
jídla, jen jsme je předělali do celozrn-
ných variant, tedy klasický kuskus jsme 

Mateřská škola Vokovice, která 
ve vzdělávání dětí využívá prvky 
 Montessori pedagogiky, oteví-
rá od září 2025 nové čtyři třídy 
s tímto zaměřením. Proto hledá: 
⟶ Kvalifikované pedagogy se zá-
jmem o práci s dětmi. Zkušenosti 
s Montessori nejsou podmínkou, 
školka zájemcům zaplatí kurz 
Montessori pedagogiky.
⟶ Provozní zaměstnance – ku-
chaře a pracovníky úklidu, kteří 
se postarají o to, aby naše školka 
byla bezpečným a příjemným 
prostředím pro děti.

Pokud máte zájem stát se součás-
tí týmu, který podporuje dětský 
rozvoj a samostatnost, napište na  
e-mail reditelka@msvokovicka.
cz nebo volejte na telefonní číslo 
739 768 003.

nahradili celozrnným, pšeničnou mouku 
špaldovou,“ popisuje vedoucí školní 
jídelny a hospodářka Petra Václavíková. 
Jak paní kuchařky, tak učitelky pozoro-
valy reakci dětí, které si změny téměř 
nevšimly a obědy a svačiny jedly stejně 
jako před tím. Takto malí strávníci totiž 
nepoznají rozdíl mezi klasickou a špaldo-
vou moukou. Proto děti budou i po změ-
ně spotřebního koše dostávat své 
oblíbené špagety s rajčatovou omáčkou, 
doplněné například zeleninoovesnými 
kuličkami. Zkušební měsíc v MŠ Parléřo-
va ukázal, že zdravé vaření nutně nemusí 
vést ke zdražení obědů. „Je to náročněj-
ší na plánování, hledám zdravé potraviny 
v akcích, ale peníze, které jsme v červnu 
od rodičů na stravném vybrali, nám sta-
čily,“ dodává Petra Václavíková. 

Kurz pro kuchařky
Zároveň se část kuchařek ze šestkových 
jídelen účastní projektu Vaříme udrži-
telně ve školních jídelnách. Ten probíhá 
v zapůjčených prostorách Kulinářské 
Akademie Grosseto, pod vedením šéf-
kuchaře Jiřího Roitha z programu Kuli-
nářské umění, Alexandry Košťálové ze 
Státního  zdravotního ústavu a nutriční 
poradkyně Evy Kalembové díky dotač-
nímu programu hlavního města. Tento 
rok se ho účastní kuchařky z patnácti 
jídelen, které si postupně osvojují různé 
kulinářské techniky a učí se vařit podle 
principu nového spotřebního koše. 
Tématem prvního setkání byly polévky 
a vývary, v listopadu jsou na programu 
zdravé a dobré omáčky. ■

Vlastní propagace Prahy 6



praha6.cz12

listopad 2024Doprava

Rekonstrukce několika ulic, uzavírka Lysolajského údolí 
a začátek školního roku – to vše způsobilo, že začátkem 
září se v ranní a odpolední špičce auta v ulicích téměř 
zastavila. Městská část Praha 6 proto na příjezdových 
komunikacích zavedla permanentní bus pruhy.

Bus pruhy pomáhají zrychlit 
hromadnou dopravu

Cílem je především zrychlit hromadnou 
dopravu ve směru ze Středočeského 
kraje do centra Prahy a omezit kolony 
v oblasti Vítězného náměstí a Svato-
vítské, které trápí především místní 
obyvatele. 

„Jsem rád, že jsme společně se 
starosty okolních obcí našli řešení, 
které spočívá v posílení role příměstské 
a městské hromadné dopravy. To však 
nic nemění na tom, že stav dopravní 

nouze na Praze 6 nadále přetrvává,“ říká 
starosta Jakub Stárek (ODS).

Dlouhodobým cílem vedení radnice 
Prahy 6 je, aby lidé pro dopravu z okol-
ních obcí na území šestky či do centra 
preferovali hromadnou dopravu. Úspora 
času ve vyhrazených pruzích může být 
velká. Pokud ho neblokují neukázně-
ní řidiči, může podle Filipa Drápala, 
tiskového mluvčího společnosti ROPID, 
která organizuje pražskou hromadnou 

Bus pruhy  
na Evropské   
Specifická situace s pruhy pro autobu-
sy vzniká v Liboci v místě, kde ústí Vlas-
tina ulice na Evropskou. Od letiště sem 
vede bus pruh, který mohou využívat 
nejen autobusy a vozidla integrovaného 
záchranného systému, ale také taxislu-
žeb a cyklisté.   
Před křížením s Vlastinou je ovšem 
doprava svedena balisety do jednoho 

jízdního pruhu. Poté autobusy pře- 
jíždějí na tramvajovou trať, odkud 
 pokračují směrem k Vítěznému ná-
městí. Taxíky a cyklisté se řadí mezi 
ostatní auta.

Mnozí řidiči mají dojem, že svede-
ním do jednoho pruhu se zde doprava 
zbytečně brzdí a bylo by lepší nechat 
dopravu ve dvou pruzích. Není to prav-
da. Nejen díky neukázněným řidičům 
by se totiž blokoval přejezd autobusů 
na tramvajový pás a ty by nabíraly ještě 
větší zpoždění. ■

Místa, kde jsou bus 
pruhy non stop 
Nově: 
Evropská, Roztocká a Podbabská 

Delší dobu: 
Svatovítská, Na Petřinách, 
 Bělohorská, Ankarská, Patočkova, 
Jugoslávských partyzánů,  
Milady Horákové

dopravu, jen v Evropské ulici činit 20 až 
30 minut. Zároveň dodává, že perma-
nentní bus pruhy vznikají po celé Praze, 
naopak ty s omezením na ranní a od-
polední dopravní špičku mizí. „Podle 
našich zkušeností, je-li zavedení bus 
pruhu omezené jen na určitý čas, řidiči 
zákaz vjezdu více porušují, než když 
platí trvale. Proto máme tendenci měnit 
všechny bus pruh po celém hlavním 
městě na časově neomezené,“ dodává 
Filip Drápal. 

Spolupráce s policií 
Problémy s preferencí hromadné do-
pravy zpravidla vznikají už v Suchdole, 
neboť přes tuto část jezdí více aut než 
obvykle. Někteří řidiči také nedodržují 
zákaz vjezdu do pruhů vyhrazených 
pro hromadnou dopravu. „Proto jsme 
požádali městskou policii a Policii 
České republiky o zvýšený dohled nad 
respek továním vyhrazených pruhů pro 
městskou hromadnou dopravu. Uvědo-
mujeme si, že lidí, kteří budou do Prahy 
dojíždět za prací a vzděláním z okolních 
obcí, bude každým rokem přibývat, 
a proto je preference a maximální zvý-
hodnění hromadné dopravy nutností,“ 
říká radní pro dopravu Ondřej Matěj 
Hrubeš (ODS).

Podle Zdeňka Kovandy, ředitele 
 Městské policie obvodního ředitel-
ství Prahy 6, jen za období od 1. srp-
na do 25. října 2024 městská police 
od halila 119 přestupků týkajících se 
vjezdu do bus pruhů. Policie ČR podle 
své mluvčí provádí kontroly dodržování 
jízdy ve vyhrazených pruzích každý den, 
statistiku porušení si však nevede.

Jak však dodává zastupitel Tomáš 
Mandlík (TOP 09), kolony na Evropské 
vedou nejen k porušování zákazu vjezdu 
do pruhů pro autobusy: „Dlouhá kolona 
na Evropské bohužel podporuje tranzit-
ní řidiče v objízdných trasách přes dříve 
dobře průjezdné sídliště Dědina, Ruzyň 
a Liboc. Jak celou situaci zhorší zpo-
platnění parkoviště v obchodním centru 
Šestka, se dozvíme brzy…“ ■
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Z šestkové dopravy  

↓ Zóny placeného stání v Ankarské
Od 4. listopadu dojde k rozšíření zón placeného stání v Ankar-
ské ulici a ke sjednocení sazby za parkování v zónách placené-
ho stání v oblasti  Petřin. Doteď se platilo ve smíšených, tedy 
fialových zónách 10 nebo 20 korun, nově se parkovné  sjedno-
cuje na dvaceti korunách. ■

↑ Omezení dopravy v Chrášťanské
Při rekonstrukci Drnovské si řada řidičů krátila cestu ulicí 
Chrášťanskou. Kvůli velkému množství aut docházelo ke ko-
lapsu v ulici Za Oborou, auta jezdila po chodnících a po trávě. 
Proto sem radnice na žádost zdejších obyvatel instalovala nej-
prve jeden cityblok, který následně doplnil druhý, aby bránily 
průjezdu rezidenční oblastí Malý Břevnov. Na místě také častěji 
hlídkovala městská policie. Zároveň proběhne mezi zdejšími 
lidmi anketa, zda si omezení tranzitní dopravy v této lokalitě 
přejí zachovat i do budoucna.■↓ Tramvaj na Dědinu jezdí už rok 

22. října to byl přesně rok, co se slavnostně otevřela prodlou-
žená tramvajová trať na Dědinu. O den později začal pravidelný 
provoz. Fanoušci si tuto událost připomněli komentovanou 
jízdou vyhlídkovou tramvají T3 Coupé, která vedla z Vozovny 
Střešovice na Dědinu a zpět. Celkem proběhly tři jízdy. Během 
nich Jan Ryšánek z Muzea MHD vyprávěl o historii této trati 
a diskutovalo se také o dalším rozvoji tramvajové dopravy 
na šestce, v plánu jsou tratě na Strahov, Dlouhou Míli, v ulici 
Kukulova nebo do Suchdola. ■

↑ Linka 216 pojede o víkendu 
Od 2. listopadu se rozšíří provoz linky 216. Autobus, který nyní 
jezdí od Polikliniky Petřiny přes Vozovnu Střešovice a Bořislav-
ku na Sídliště Baba pouze ve všední dny, vás sveze v úseku 
Sídliště Baba – Vozovna Střešovice také o víkendech. V každém 
směru pojede jedenáct spojů v hodinových intervalech, první 
vyjede po 7. hodině. ■

Parkování na Petřinách, lepší spojení na Babu, klidnější doprava v Malém Břevnově 
a výročí tramvaje na Dědinu – to jsou nejdůležitější události, které se staly v dopravě 
na šestce. 
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Tři dětská hřiště s přilehlými parky čeká v nejbližší době 
oprava a vylepšení. Ve všech třech případech dostala nebo 
veřejnost dostane možnost vyjádřit se k jejich budoucí 
podobě. Jde o hřiště Lotyšská, v Egyptské ulici a hřiště 
Šultysova x 8. listopadu. 

Úpravy šestkových hřišť: 
zlepšení čeká další tři

Park Lotyšská
Ještě do 3. listopadu můžete na webu 
Lepší 6 vyplnit dotazník a vyjádřit své 
názory a postřehy k proměně tohoto 
hřiště a parku. Mezi otázkami najdete 
nejen tu, jak často vy nebo vaše děti 
toto místo využíváte, jak byste jej chtěli 
využívat, čeho si zde ceníte a co vás 
naopak trápí. 

„Revitalizaci parku Lotyšská připra-
vuje městská část spolu se spolkem 
Město přátelské k dětem od jara tohoto 
roku.  Po oživení parku a hřiště by místo 
mělo nabídnout prostor pro hru, sport 
a relaxaci různých věkových skupin, 
včetně smysluplného propojení jed-
notlivých parkových ploch,“ popisuje 
plány Prahy 6 radní pro životní prostředí 
a klima Petr Palacký (Zelení). V rámci 
revitalizace má dojít k obnově a případ-
nému vylepšení hřiště pro menší děti, 

sportoviště i rekreační oddychové zóny. 
Uvažuje se i o dalších zlepšeních v par-
ku – smart toaletu by mohla nahradit 
klasická napojená na vodovodní a ka-
nalizační řad, Prověřuje se i možnost 
osvětlení dětského hřiště a sportoviště.

 Plán úprav parku navazuje na pro-
jekt budoucí rekonstrukce zpevněných 
ploch v ulicích Lotyšská a Korejská 
a vytvoření dvou podzemních retenč-
ních nádrží pro sběr dešťové vody. Vodu 
z nádrží bude využívat automatický 
závlahový systém.  

V rámci příprav už proběhlo v dubnu 
tohoto roku setkání s architekty v parku 
a v říjnu pak workshop pro děti a mlá-
dež, kde měly příležitost vyjádřit své 
představy a nápady, které se při revi-
talizaci parku zohlední. Po zapracování 
všech podnětů, návrhů a připomínek by 
chtěla radnice představit finální podobu 

parku veřejnosti na setká-
ní s debatou na počátku 
letošního prosince.
lepsi6.cz/lotysak    

Dětské hřiště Egyptská a okolí 
Veřejné setkání k budoucnosti hřiště 
Egyptská a jeho okolí proběhne v úterý 
19. listopadu od 17.30 hodin v ZŠ Červe-
ný vrch, Alžírská 26. Radnice by se ráda 
zeptala, co lidé od tohoto hřiště a okol-
ního prostoru na okraji sídliště Červený 
vrch očekávají. V současnosti zde mají 
děti k dispozici pískoviště, houpačku, 
pružinové houpadlo a lavičky. Kousek 
od hřiště se kdysi nacházelo další písko-
viště, které je dnes zarostlé, dále je tu 
ještě sice funkční, ale starý kolotoč. Pro-
stor hřiště i bývalého pískoviště je z jihu 
oddělen živým plotem, živé ploty oddě-
lují i zelenou část pozemku od spojovací 
cesty před vchody do bytového domu. 
Zbylá část pozemku směrem k Evropské 
je pokryta trávou, stromy a keři.

Hřiště a jeho okolí mají ale mnohem 
větší možnosti. Jde o nástupní prostor 
lesoparku a třešňového sadu. Ke zlep-
šení by měla přispět oprava a doplnění 
herních prvků, propojení ploch a od-
stranění bariér mezi nimi, 
vytvoření nových odpočin-
kových míst nebo zlepšení 
či vytvoření přístupových 
cest mezi různými částmi 
prostoru.  
lepsi6.cz/egyptska

Park s hřišti Šultysova x 8. listopadu
Úprav a vylepšení by se měl dočkat také 
park s dětským a sportovním hřištěm 
mezi ulicemi Šultysova a 8. listopadu.  
Současná podoba hřiště a herní prvky 
pochází z let 2006 až 2007. 

Radnice chce vytvořit návrh celkové 
obnovy tohoto veřejného prostoru s na-
bídkou aktivit pro hru, sport, pobyt a re-
laxaci různých věkových skupin včetně 
škol a školek, které park také navštěvují. 
Aby místo ožilo, uvažuje se o doplnění 
herních prvků pro různě staré děti, ale 
i pro aktivity dospělých. Nutná bude 
také oprava oplocení a pěších cest. 

Obyvatelé z okolí dostanou možnost 
své nápady, postřehy a připomínky vy-
jádřit prostřednictvím dotazníku, který 
bude k dispozici online a také v infor-
mační kanceláři městské části na adrese 
Bělohorská 110. Sběr dat bude probíhat 
v období od 19. 11. do 8. 12. 
Další participační aktivity 
včetně veřejného setkání 
jsou v plánu v první polovi-
ně roku 2025.  
lepsi6.cz/sultysova. ■
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Praze 6 se daří přesvědčovat stavebníky o tom, že se 
mají podílet ve formě takzvaných kontribucí na vylepšení 
veřejného prostoru nebo infrastruktury. Naposledy se 
radnici podařilo získat pozemek v Ruzyni, díky kterému 
zůstane zachována část trasy poutní cesty do Hájku.

Kontribuce ochrání část 
poutní cesty do Hájku

Metodiku spoluúčasti investorů na roz-
voji území přijalo zastupitelstvo hlavního 
města v roce 2022 a řídí se jí i Praha 6. 
Městská část nejčastěji získává jako 
kontribuce finanční příspěvky, které vy-
užívá například na stavbu škol a školek 
nebo pozemky. V Ruzyni jde o druhý pří-
pad. Podařilo se dosáhnout dohody se 
společností Mashhad Consulting, která 
na pozemku přiléhajícím k ulici Na Hůr-
ce, kde už se nacházejí sklady a výrobní 
areály, postaví objekt charakteru tzv. 
nerušící výroby. Jde o pozemek mezi 
Pražským okruhem a dálnicí zarostlý ná-
letovými dřevinami a nacházejí se tady 
i černé skládky. Pozemek je svým umís-
těním a charakterem těžko využitelný, 
nachází se na samém okraji městské 
části a jeho využití by šlo nejlépe označit 
latinským výrazem terrra incognita, tedy 
země neznámá. 

Účelem metodiky hlavního města  je 
zvolit vždy takovou formu plnění inves-
tora, která je pro dané území a potřeby 
městské části nejvhodnější a nejlépe 
koresponduje se zátěží, kterou v území 
projekt vyvolá. Daný projekt v tomto 
místě nevyvolá ohledně infrastruktury 
zátěž téměř žádnou. Negeneruje totiž 
žádné kapacity pro potřebu umístění 
dětí do mateřských či základních škol, 
protože v sobě nemá žádnou funkci 
bydlení a negeneruje reálně ani žádné 
dopravní zatížení pro území Prahy 6 a její 
obyvatele. Účelem metodiky není vybrat 
od vlastníků pozemků kontribuci z jejich 
majetku, nýbrž za zátěž, kterou dané 
stavební využití jejich pozemku v území 
případně vyvolá.

„Podařilo se nám  dosáhnout toho, že 
firma převede do majetku městské části 
pozemek o minimální výměře 6600 
metrů čtverečních, jehož hodnota je dle 
znaleckého po sudku skoro 18 milionů 
korun. To je více, než na co bychom 
dosáhli v rámci metodiky kontribucí 
schválenou hlavním městem. Nad to 
ještě firma  provede parkové úpravy 
ve výši jednoho milionu korun a vybudu-
je biokoridor podél Litovického potoka. 

Získání pozemku je zásadní také v tom, 
že městská část bude mít území, kterým 
zprůchodní další z obtížných úseků 
na trase poutní cesty do Hájku. Ve finále 
tak dostaneme více, než stanoví meto-
dika a území bude veřejně přístupné a 
bude po revitalizaci plnit funkci důstoj-
nějšího propojení poutní cesty pro pěší 
a cyklisty. Pro městskou část je výhod-
nější požadovat po investorech prove-
dení příslušných revitalizačních prací 
rovnou, než vybrat finanční prostředky 
a tyto práce složitě zadávat, vybírat 
dodavatele, koordinovat jejich prove-
dení s projektem investora a podobně,“ 
vyjmenovává přínosy pro Prahu 6 mís-
tostarosta Václav Kožený (ODS), který 
má uzemní rozvoj a kontribuce v gesci.

Jiný názor má zastupitelka Eva 
 Smutná (TOP 09): „Celý pozemek in-
vestora je dnes určen pro zeleň a pro-
chází jím nadregionální biokoridor. 
Pokud bude přesto schválena změna 
územního plánu, kontribuce by měla 
být vyplacena finančně. Pouhé převe-
dení  před mětné části pozemku do ma-
jetku Prahy 6 a jeho revitalizace, byť 
s od kazem na poutní cestu do Hájku, 
nelze v žádném případě považovat 
za  adekvátní kontribuci v případě tohoto 
mnohonásobného zhodnocení pozemku 
investora.“

Co je poutní cesta do Hájku
Poutní cesta do Hájku vznikla ke stému 
výročí postavení lorety pro sošku Panny 
Marie v roce 1623. Nechal ji postavit 
hrabě Florian Jetřich Ždárský na svém 
panství nedaleko Červeného Újezdu 
a dnes jde o nejstarší dochovanou 
stavbou tohoto typu v Čechách. Ces-
ta vedla od bývalé Strahovské neboli 
Říšské brány za Pohořelcem a přes 
Dlabačov, kde dodnes stojí první kaplič-
ka, pozvolna stoupala kolem usedlosti 
Závěrka vzhůru. Po průchodu kolem 
usedlosti Ladronka vedla dál po hřebeni 
nad Motolem stále západním směrem, 
po dnešní Karlovarské silnici přes Bílou 
Horu až do Hostivice. Tady se za zám-

kem stočila přes ves Litovice a pokračo-
vala pak přímo do Hájku. K přerušení či 
přeložení cesty docházelo již od druhé 
poloviny 19. století kvůli výstavbě no-
vých komunikací a terénním úpravám. 
Proto nemohla být trasa poutní cesty 
do dnešního dne zachována v původním 
rozsahu, zachovaly se pouze některé její 
úseky. Ty delší naleznete především ko-
lem Ladronky až k Vypichu mezi kaplemi 
III. až V., dále u části Karlovarské silnice 
mezi kaplemi VIII až X. Od kaple číslo XII 
až na konec staré poutní cesty v Hájku, 
kopíruje silnice s malými odchylkami 
opět původní trasu poutní cesty. 

Kaple Na Hůrce
Na území Prahy 6 se nachází celkem 
šest zachovaných objektů poutní ces-
ty, z nichž pět nechala městská část 
v období 2001 až 2003 obnovit. V ulici 
Na Hůrce stojí kaple číslo XI. Ta byla 
v září 2009 vážně poškozena při doprav-
ní nehodě. Kaple stála při silnici spoju-
jící Prahu a Hostivice a úpravou komu-
nikací související s přeložkou silnice 
R6 a křižovatkou se silničním okruhem 
kolem Prahy se ocitla jen asi 1,2 metru 
od svodidla frekventované silnice. Její 
orientace čelem k této silnici ji zcela 
degradovala jako součást poutní cesty. 
Proto byla přesunuta zhruba o čtyři me-
try východním směrem. Odborníci kapli 
opatrně rozebrali, veš-
keré kamenné prvky re-
staurovali a znovu použili. 
Celou trasu poutní cesty 
najdete na gis.praha6.cz/ 
poutni-cesta-do-hajku. ■
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Denní stacionář v objektu Domova sv. Karla Boromejského 
v Praze Řepích nabízí seniorům starším 65 let 
registrovanou sociální službu v ambulantní formě, a to 
každý všední den od 7 do 17.30 hodin. 

Denní stacionář v Domově 
sv. Karla Boromejského

Služba jednak nabízí potřebnou pod-
poru seniorům, zároveň ale umožňuje 
rodinám a pečujícím chodit do zaměst-
nání, vyřídit si jiné povinnosti nebo si 
odpočinout. Denní stacionář je umístěn 
v přízemní bezbariérové budově, s mož-
ností příjezdu až ke vchodu. Uživatelé si 

mohou zapůjčit k pohybu ve stacionáři 
nebo zahradě chodítko, vozík i jiné po-
můcky. Denní stacionář je vhodný i pro 
seniory s pohybovým zdravotním znevý-
hodněním nebo s různými typy demen-
ce v raném stadiu. Rodinám a pečujícím 
pracovníci denního stacionáře poskytují 

sociální poradenství, předávají kontakty 
na specializovaná pracoviště, pomohou 
s výběrem pobytových zařízení, s vy-
plněním formulářů a podobně.  „Denní 
stacionář v Domově svatého Karla Boro-
mejského vhodně doplňuje ambulantní 
sociální služby pro seniory a osoby se 
zdravotním postižením. Díky zvýhodně-
né dopravě Senior taxi je stacionář pro 
šestkové seniory lépe dostupný, což 
je významná pomoc i pro neformálně 
pečující,“ vysvětluje místostarosta pro 
sociální věci Marián Hošek (KDU-ČSL).

Bohatý program pro klienty 
Denní stacionář má vypracovaný zajíma-
vý program, který se přizpůsobuje mož-
nostem uživatelů. Probíhají zde různá 
cvičení na podporu paměti – vyprávění, 
čtení, luštění, procvičování jemné mo-
toriky při práci s keramikou, papírem, 
barvami nebo přírodními materiály. 
Denní stacionář spolupracuje i se ško-
lami, žáci a studenti pravidelně klienty 
navštěvují, s uživateli si vyprávějí, zpívají 
a recitují. Denní stacionář se tak stává 
místem, kde se propojují všechny ge-
nerace, které v něm naleznou podporu, 
pomoc a zábavu. 

Denní stacionář spolupracuje s orga-
nizací A DOMA – první pomoc pečujícím, 
Českou Alzheimerovskou společnos-
tí a Parkinson centrem, s odbornou 
psychologickou pomocí, praktickými 
a odbornými lékaři a v neposlední řadě 
s různými dopravci, z nichž je hodně vy-
užívané Senior taxi pro občany Prahy 6 
nebo Bezba doprava pro občany s prů-
kazem ZTP. 

V případě zájmu o tuto službu a dal-
ší informace můžete oslovit vedoucí 
denního stacionáře Libuši Kubínovou 
na telefonu 773 510 045. ■

Skupinové 
cvičení na židlích 
Spolek Senior fitnes je průkopníkem cvi-
čení na židlích. Kurzy pořádá i ve svém 
komunitním centru v Uralské ulici. Cvi-
čení probíhá v malých skupinách, které 
tvoří maximálně deset osob. 
Skupinové cvičení na židlích je pro seni-
ory velmi prospěšné. „Zlepšuje oheb-
nost, sílu a rovnováhu Pokud se cvičení 
praktikuje pravidelně alespoň jedenkrát 
týdně jednu hodinu, zlepšuje se celko-
vá fyzická a psychická kondice,“ říká 
lékař Robert Hoffmann, odborný garant 
projektů.

Cvičení na židlích je také bezpečné, 
stabilní opora poskytuje jistotu při po-
hybu. Především je ale nenáročné. Židle 

umožňuje cvičení i těm, kteří mají ome-
zenou pohyblivost nebo bolesti kloubů. 
Cvičení vsedě je mnohem pohodlnější 
a přístupnější. Cvičení ve skupině má 
ještě další výhody – umožňuje seniorům 
vrátit se do společnosti. Při společném 
cvičení se lidé setkávají se svými vrstev-
níky, se kterými mají i společné zážitky. 
Mohou si zde najít i nové přátele, a to 
pozitivně podporuje psychickou poho-
du. Cvičení ve skupině je také motivují-
cí. Sdílení pokroku s ostatními povzbu-
zuje k pravidelnému cvičení. Celkově 
nabízí tato aktivita výbornou kombinaci 
tělesné aktivity, bezpečnosti a spole-
čenského setkání, což je ideální pro 
udržování a zlepšování fyzického zdraví 
a též psychické pohody seniorů.

Jedna lekce v Senior fitnes trvá 60 
minut a stojí 80 korun. Zájemci mohou 

kontaktovat manažerku Ivu Hoffmanno-
vou na čísle 602 558 135 nebo e-mailu 
i.hoffmannova@seniorfitnes.cz. ■
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Už podesáté se letos uskuteční kulturně-charitativní akce 
Vánoční Bazááár, a to v pátek a v sobotu 6. a 7. prosince. 

10. jubilejní ročník 
Vánočního bazáááru 

Součástí Vánočního bazáááru je dob-
ročinná sbírka předmětů. Ty můžete 
přinést o víkendu 30. listopadu a 1. pro-
since vždy od 14 do 18 hodin do TJ 
Sokol Dejvice, vstup je z Bubenečské 4. 
Do bazááárku darujte jen pěkné a ne-
poničené věci, které již nepotřebujete, 
ale ještě mohou udělat radost jiným 
a posloužit dobré věci – vánoční ozdo-
by, věci do domácnosti, šperky, sošky, 
oblečení, hračky a podobně. Následující 
víkend proběhne Vánoční Bazááár, kdy 
v pátek se budou od 15 hodin prodávat 
věci z této charitativní sbírky, na sobotu 
je od 11 hodin připravený i kulturní pro-
gram pro celou rodinu. 

Vánoční Bazááár se koná tradičně 
v Kině Dlabačov v hotelu Pyramida. 
Na letošní jubilejní ročník připravili orga-
nizátoři pro návštěvníky jedno opravdu 
velké překvapení. 

Výtěžek Bazááárku podpoří dva chlap-
ce z Prahy 6, kteří se musejí vyrovná-
vat s těžkým hendikepem – poruchou 
 autistického spektra s mentální retar-
dací a Marfanovým syndromem posti-
hujícím srdce, oči a celkovou hybnost. 
Rodiny chlapců vybral Nadační fond 
Šestý  smysl ve spolupráci se sociálním 
odborem městské části a o jejich ne-
lehkých životních příbězích se dočtete 
v prosincové Šestce. Více informací 
najdete na nfsestysmysl.cz nebo na FB 
nadačního fondu. Vánoční Bazááár po-
řádá Nadační fond Šestý smysl za pod-
pory Prahy 6. ■

Zapište si do diáře:
Dobročinná sbírka: 30. 11. a 1. 12. 
od 14 do 18 hodin, TJ Sokol Dejvice, 
Bubenečská 4

Vánoční Bazááár: 6. 12. od 15 hodin 
a 7. 12. od 11 hodin, Kino Dlabačov, 
Bělohorská 24

Vánoční autobusové 
výlety pro seniory
Městská část opět zpříjemní senio-
rům předvánoční čas řadou advent-
ních výletů, které je tentokrát zave-
dou do českých a německých měst. 
V programu výletů je vždy ko-
mentovaná procházka historickou 
částí města s průvodcem, návštěva 
adventních trhů a volný program. 
Odjíždí se vždy od hotelu Diplomat 
v Evropské ulici, předpokládaný 
návrat je kolem 20. hodiny. Každý 
z účastníků hradí před odjezdem 
poplatek 300 korun. Praha 6 posky-
tuje zdarma dopravu a průvodce. 

Kam se můžete podívat? 
3. prosince – Norimberk. Odjezd je  
v 7 hodin.
5. prosince – Brno. Odjezd je  
v 7 hodin.
10. prosince – Regensburg. Odjezd 
je v 7 hodin.
12. prosince – Drážďany. Odjezd je  
v 8 hodin.
Zájemci s trvalým bydlištěm v měst-
ské části Praha 6 (mimo Suchdola, 
Ly solají, Řep, Přední Kopaniny a Ne-
bušic) se mohou přihlásit na vy-
braný zájezd na odboru sociálních 
věcí na  telefonech 220 189 613 
a 220 189 622. Závazné přihlášky 
budou úředníci přijímat do obsaze-
ní kapacity autobusu. 

Sraz u autobusu je vždy půl 
hodiny před odjezdem. V případě 
mimořádné situace může radnice 
výlety zrušit, změnit program, pří-
padně navýšit účastnický poplatek. 
Na zájezdy do zahraničí by si měli 
senioři individuálně sjednat cestov-
ní pojištění.
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Kateřina Bečková (* 1957)
⟶ vystudovala gymnázium 
Arabská
⟶ dálkově studovala teorii kultury 
na Filozofické fakultě Univerzity 
Karlovy
⟶ po maturitě nastoupila 
do Muzea hlavního města Prahy, 
kde působí dodnes jako kurátorka 
sbírky historických fotografií 
a Langweilova modelu Prahy 
⟶ od roku 1990 provozuje 
nakladatelství Schola ludus- 
Pragensia
⟶ je autorkou řady knih o pražské 
architektuře
⟶ letos na jaře jí vyšla kniha 
Bubeneč / Dejvice – Siamská 
dvojčata pražského severozápadu
⟶ je členkou Klubu Za starou 
Prahu, jehož byla v letech 2000-
2021 předsedkyní
⟶ v roce 2022 jí bylo uděleno 
čestné občanství Prahy 6

Po gymnáziu Arabská nastoupila Kateřina Bečková do Muzea hlavního města 
Prahy jako sekretářka ředitele, pak tam organizovala výstavy, a když při 
zaměstnání vystudovala vysokou školu, stala se správkyní sbírky historických 
fotografií a Langweilova modelu Prahy.  Nyní čestná občanka Prahy 6 a také 
autorka tří desítek knih o Praze vydala svou zatím poslední, kterou věnuje 
Bubenči a Dejvicím. 

Kateřina Bečková: Praha není město jako jiná

V Praze 6 nyní probíhá diskuze o budoucnosti vil v ulici Milady 
Horákové a o využití jejich okolí. Jaké řešení by se nejvíce 
líbilo vám?
Vily, které dosud stojí, bych doporučila opravit, a místo vil, 
které už nestojí, bych navrhla uvažovat o hmotové replice. 
Mohou to být zcela moderní objekty. Jen je nutné, aby vstou-
pily do sousedství té slavné vilové kolonie ve Slavíčkově ulici 
s respektem. 

Jsou u nás historicky cenné stavby dostatečně chráněny? 
Myslím, že nástroje ochrany jsou naprosto dostatečné. Jde 

jen o to, aby byly respektovány, a to jak investory, tak úřady. 
Myslím si, že je pochopitelné, když soukromí majitelé jdou 
často nadoraz toho, co je z památkového hlediska možné, 
nebo často pro sebe chtějí získat výjimku. Nejhorší je, když 
se furiantské obcházení pravidel považuje za jakousi formu 
hrdinství. 

Je památková ochrana nebo prohlášení stavby za kulturní 
památku všemocným lékem, který by pomohl cenné stavby 
zachránit? 
Ne, to bohužel není. Pokud je investor hodně silný v kramfle-

Foto: archiv K. Bečkové
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cích, prosadí si svou, památka nepamátka. Nejde třeba přímo 
o demolici, ale o nešetrnou přestavbu. Památková péče má tu 
nevýhodu, že v ní nelze postupovat podle exaktních kritérií. 
Takže jeden odborník řekne: Je to cenné, rozhodně zachovat! 
A druhý: Není to cenné tak, aby to nemohla nahradit kvalitní 
novostavba. Kdo to rozsoudí?  Kdo pozná, že je či není navrže-
ná novostavba dostatečně kvalitní? Vždy se musí rozhodovat 
případ od případu. K tomu je zapotřebí názor skutečně vzdě-
laných a fundovaných lidi, kteří dokáží důvody pro ochranu 
stavby vyargumentovat.

I v Praze 6 máme řadu objektů, kde se to nepovedlo. Které 
z již neexistujících staveb nejvíce litujete? 
Možná hotelu Praha. Byla to výjimečná stavba se špatnou po-
věstí. Nyní už víme, jak byla architektura tohoto hotelu skvěle 
navržena. Díky tomu, že se stavěl pro potřeby tehdejší vlád-
noucí strany, měl prakticky neomezený rozpočet. Na stavbu 
bylo možné najmout opravdu ty nejlepší architekty, designéry, 
tvůrce uměleckého řemesla. Ubytovávaly se tam i návštěvy ze 
Západu a tehdejší papaláši se chtěli před nimi prostě pochlu-
bit, co dovedeme.  Ačkoli já plně chápu odpor místních oby-
vatel, když se do vilové čtvrti na Hanspaulce měla umístit tak 
ohromná stavba. Kdyby tomu bylo možné zabránit, považovala 
bych to za legitimní, ale pokud už hotel vznikl, bylo nutné to 

přijmout jako danost. Jeho zánik nebyla náprava urbanistické 
chyby, ale nekulturnost, barbarství.

Máme ještě nějakou z architektonického hlediska kvalitní 
stavbu se špatnou pověstí? 
Svým způsobem je to i hotel International. Vznikal za podob-
ných okolností jako hotel Praha, i když o dvě desetiletí dříve, 
a dneska je kulturní památkou. Přičemž se chrání jako celistvé 
dílo, ukazující na určitou etapu v historii této země. Ale přes-
to bych dodala, buďme rádi, že zůstalo pouze u této stavby 
daného sovětského vzoru, protože v padesátých letech hrozila 
výstavba mnohem většího vojenského zařízení ve stylu Lomo-
nosovovy univerzity na dnešním Vítězném náměstí.

Co se vám na šestce z hlediska architektonického líbí nejvíce?
Třeba Lannova vila. Ta je se svou vnitřní výzdobou pro  
mě perlou. Vůbec celé jádro Bubenče, i když bylo zle poš-
kozeno stavbami pro potřeby ruského velvyslanectví. Ale  
já mám takovou profesionální deformaci, že různá místa  
vidím tak, jak je znám z historických fotografií. Mám vizuální 
paměť a jako by mi nějaký projektor v hlavě promítal před 
očima něco, co už tam v reálu není. Když jsem se prostřed-
nictvím sepisování knížky o Bubenči s bohatou historií této 
obce blíže seznámila, pochopila jsem, jaké má to místo sílu 
a charakter.

Co považujete jako členka Klubu Za starou Prahu a jeho bývalá 
předsedkyně za jeho největší výhru? Co se vám povedlo v Pra-
ze zachránit? 
Vezmu-li to historicky, zásluhou Klubu za starou Prahu na-
příklad zůstalo stát průčelí takzvaného Paulánského kláštera 
na Staroměstském náměstí. Také se nerealizovala zástavba 
na nábřeží před Emauzy. Měla zde pokračovat řada činžov-
ních domů až k Vyšehradu. Tehdy se Klub za starou Prahou 
zasadil o to, že se udělalo takzvané vytyčení, z latí se vytvořila 
 konstrukce, aby bylo vidět, jak moc bude ikonický dálkový 
 pohled na Emauzy zakrytý. Nakonec bylo rozhodnuto na ná-
břeží nestavět.

Nějak si nepamatuji, že bych takové snahy zaznamenala. Kdy 
se tohle plánovalo?
To se pohybujeme zhruba před sto lety a více. Klub za starou 
Prahu byl založen v roce 1900, takže příští rok slavíme 125. 
výročí. Nicméně vždycky říkám, že naší největší zásluhou je to, 
že přispíváme k formování památkového vědomí společnosti. 
Vyjadřujeme veřejně naše názory a lidé si reakcí na ně, ať klad-
nou, či zápornou, tříbí ty svoje. 

Jako členka Klubu za starou Prahu máte vůbec ráda moderní 
architekturu? 
Ano a velmi.

Která z moderních staveb se vám na šestce líbí? 
Národní technická knihovna. Té náš klub dal i cenu. Aby bylo 
vidět, že i Klub Za starou Prahu má kladný vztah k moderní 
architektuře, udělujeme cenu za novou stavbu v historickém 
prostředí. Právě Národní technická knihovna je jednou z lau-
reátek, protože vysokoškolský kampus od Antonína Engela 
z dvacátých let minulého století je pro nás už historické pro-
středí a ta stavba je tam perfektní. 

Mezi moderní architekturu určitě patří i dostavba čtvrtého 
kvadrantu Vítězného náměstí. Jak se vám líbí vítězný návrh?
Beru ho rozpačitě, protože mi tam chybí ta brána do Technické 
ulice, kterou měl ve svém návrhu Antonín Engel a tvořila bod, 
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ke kterému bylo náměstí symetricky orientováno. Škoda, že 
ji tam někdo nenavrhl, byť v moderním tvaru. Mně tam chybí, 
ale je pravda, že spousta lidí ty původní návrhy nezná, a těm to 
nejspíš nevadí. 

Ve své knize Bubeneč / Dejvice – Siamská dvojčata pražského 
severozápadu píšete, že Dejvice a Bubeneč byly historicky 
velmi rozdílné čtvrti. Přitom dneska málokdo ví, kudy vede 
mezi nimi hranice.  V čem byly jiné?
V Bubenči, původně zemědělské obci, se začalo nově stavět 
už od první poloviny devatenáctého století, kdy tam začaly 
růst vily sloužící jako letní nebo rekreační sídla pro obyvatele 
z Prahy. Nezapomínejme, že ještě neexistovala Velká Praha 
a Bubeneč byl venkovskou obcí s krásnou přírodou kolem. 
Naproti tomu Dejvice byly jen malou osadou vesnického 
 charakteru u Proboštského dvora a zemědělskou krajinou 
s usedlostmi.

Není vám líto, k čemu slouží historická budova Proboštského 
dvora dnes? Že je v ní sběrný dvůr? 
Já tam sama chodila zametat!  Když jsem chodila na gymná-
zium, byla to naše oblíbená brigáda. Když si člověk chtěl 
rychle vydělat pár korun, šel k metařům. Dorazila jste v šest 
hodin ráno, ukázala občanku, dostala oranžovou vestu a koště 
a ve skupině vás poslali uklízet nějaké místo. Tam jste zame-
tali podle pokynů do dvanácti hodin a pak dostali padesát 
korun na ruku. Tehdy v sedmdesátých letech to byl příjemný 
 přivýdělek. 

Jaké využití by té budově slušelo více? 
Třeba hudební škola. Ono je třeba připomenout, že ačkoli jde 
původně o místo zastavěné od středověku, tak ty současné 
budovy nejsou kdovíjak staré, vznikly většinou až v 19. století. 

V podtitulu knihy máte, že jsou Bubeneč a Dejvice siamská 
dvojčata. Proč? 
Protože se tyto dvě odlišné obce spojily novodobou výstavbou 
na Vítězném náměstí do jednoho už nedělitelného celku, ač-
koli katastrálně stále zůstávají dvěma subjekty. Proto jim říkám 
siamská dvojčata.

Kdy zmizel ten rozdíl mezi hranicemi? 
Ve dvacátých letech dvacátého století. Tím, že v obou částech 
vznikly podobné domy, hranice zmizela. Je docela zábavné 
ji hledat na mapě  a pak si ji představit nebo projít ve skuteč-
nosti. Pak zjistíte, že třeba jedna strana ulice Jugoslávských 
partyzánů se nachází v Bubenči, druhá v Dejvicích. 

Jak dlouho jste knihu o Bubenči a Dejvicích připravovala?  
Intenzivně jsem se jí věnovala dva roky.

Ta kniha je plná fotografií, pomohlo vám při jejich hledání, 
že pracujete v Muzeu hlavního města jako kurátorka sbírky 
historických fotografií? 
V té knize je nějakých šest set třicet obrázků, z toho asi jen 
jedna pětina je z muzea. Ale narazila jsem třeba na sběratele 
pohlednic a fotografií, který mi ohromně pomohl. Především 
na pohlednicích je skoro všechno. Dále jsem hledala například 
v Archivu hlavního města Prahy. Když totiž v roce 1920 vznik-
la velká Praha, tak magistrát nového hlavního města vyslal 
fotografy, aby nafotili nové okrajové části města a aby zdoku-
mentovali ty původní připojené vesničky a jejich staré domy, 
protože věděli, že pole se budou časem zastavovat a staré 
domy bourat. Z této akce pochází opravdu velký soubor fotek 
jak Bubenče, tak Dejvic.

Když jste se probírala těmi fotkami, objevila jste něco, co vás 
opravu překvapilo? 
Pro mě byla hodně překvapivá vesnička Staré Dejvice, proto-
že jsem do té doby neměla žádné její fotografie, ani v muzeu 
je nemáme. Ono na ní totiž nebylo moc co fotit, šlo vlastně 
o vesnici založenou koncem osmnáctého století. Nebyly tam 
žádné výstavné budovy, ale jen jednoduché, vesnické, větši-
nou jednopatrové a přízemní domy se zahrádkami uspořádané 
do několika ulic, mezi nimiž vedla jedna hlavní. To vše zmizelo 
v 60. letech 20. století. 

Vy žijete v Dejvicích od narození?
Ano, narodila jsem se v porodnici v Bubenči v Rooseveltově 
ulici a odtud si mě rodiče dovezli do bytu v Dejvicích, kam se 
kdysi v roce 1928 moji prarodiče nastěhovali jako do novo-
stavby. V tomtéž bytě nyní bydlí můj syn s rodinou jako čtvrtá 
a pátá generace. Já jsem se přestěhovala do Vokovic, jen pár 
kroků od hranice Dejvic. 

Jak se to stalo, že vás oslovila architektura? 
Mám takovou vzpomínku, že jsem šla po Smíchově, bylo mi 
asi šestnáct, a pozorovala ty zdejší eklektické domy a fasá-
dy poskládané z prvků různých architektonických slohů. Ze 
školy jsem věděla, jak se pozná gotika, renesance, baroko, 
ale tohle jsem nedokázala pochopit. Začala jsem si půjčovat 
knížky o architektuře, abych se v historických slozích lépe 
vyznala. Jedna z prvních knížek, které jsem si tehdy půjčila, 
byla nejstarší edice Zmizelé Prahy. Pět knížek bylo svázáno 
dohromady a já jsem objevila svoji Atlantidu, ovlivnilo mě to 
na celý život. 

Když jste se začala zajímat o architekturu a historii, fotila jste 
si a zaznamenávala, jak se mění? 
Když jsem byla mladá a začala jsem se zajímat o architekturu 
a dějiny umění, zaujal mě středověk a spíš staré slohy. Chtěla 
jsem studovat dějiny umění, ale v mé době o přijetí rozhodo-
valo něco jiného než schopnosti a znalosti, proto jsem nako-
nec dálkově studovala teorii kultury. Až se zralým věkem jsem 
začala brát na vědomí i architekturu dvacátého století, ale mu-
sela jsem se k tomu dopracovat. Dnes vnímám meziválečnou 
architekturu Dejvic a Bubenče jako prostředí mého domova 
a nedám na ni dopustit.

Když jste se dostala od architektury středověku k 20. stole-
tí, přijde čas, kdy se vám bude líbit i architektura 21. století 
a třeba mrakodrapy? Ví se o vás, že nejste jejich příznivkyní. 
Když to bude nutné, ať se staví i do výšky. Podle mě to ale 
stále nutné není. Musíme si rozmyslet, jestli chceme zachovat 
současný charakter Prahy, anebo jestli se chceme stát kosmo-
politním městem s výškovými budovami, kterých je po světě 
už spousta. Specifikem Prahy je ale to, že není městem, jakých 
je spousta, ale městem osobitým, jedinečným, jaké je na světě 
jen jedno.  

Ale vždyť zde už několik výškových staveb máme... 
Krása a charakter Prahy netkví v jednotlivých budovách, ale 
v hodnotě historické architektury a celkovém pohledu na měs-
to. Praha má vysokou urbanistickou hodnotu v tom, že jde 
o kotlinu s historickým jádrem, kolem které se zvedají vrchy 
a kopce, čili – jak se říká – její poloha má scénický charakter. 
Když se na ni podíváte třeba z Hradčan, je to vlastně amfiteátr. 
A to je jedna z těch hodnot, které si cení UNESCO. Tím spíš 
bychom neměli do těchto urbanistických vztahů zasahovat 
dalšími dominantními stavbami. Tento mimořádný charakter 
města musíme hlídat. ■
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Od 4. do 10. listopadu proběhne 4. ročník festivalu Týden 
Akademie věd ČR. Jde o vědecký festival, který plynule 
navazuje na dřívější Týden vědy a techniky.

Týden Akademie věd

Do akce se zapojí řada akademických 
pracovišť na šestce. Na své si přijdou 
nejen milovníci přírodních věd, ale 
třeba už v pondělí 4. listopadu Mu-
zikologická knihovna Ústavu dějin 
umění na  Puškinově náměstí 9 nabídne 
 přednášku Ryvologie aneb Proč byly 
trampské písně skupiny Hoboes vní-
mány jako moderní? 

Ve středu a v pátek nabízí Geologický 
ústav v Rozvojové ulici exkurzi Geologo-
vé na všech kontinentech. Po stopách 
molekuly vody se můžete vydat ve stře-

du v Ústavu pro hydrodynamiku (Pod Pa-
ťankou 5). Dny otevřených dveří připra-
vily Ústav chemických procesů a Ústav 
experimentální botaniky v Rozvojové 
ulici, Ústav organické chemie a bioche-
mie na Flemingově náměstí nebo Ústav 
fotoniky a elektroniky v Praze 6 – Lysola-
jích. Připravena je historická procházka 
areálem Fyzikálního ústavu v Cukrovar-
nické ulici. Kompletní program před-
nášek, výstav, akcí, dokumentárních 
filmů a workshopů najdete na stránkách 
tydenavcr.cz. ■

Loutkové 
pohádky 
v Dejvickém 
divadle 
Prostor Anti.kvariát Dejvického divadla 
nově nabízí pravidelný program pro 
děti – každou neděli od 16 hodin se 
zde odehrávají loutková představení 
a dětské dílny.  
Na programu se podílejí dvě divadelní 
skupiny, které zde získaly uměleckou 

rezidenci. Skupina FRAS je výraz-
ná svými loutkovými a objektovými 
in scenacemi, přičemž jejich pohád-
ka  Medař již získala uznání a místo 
v prestižním katalogu Perform Czech. 
Uskupení TMEL vzniklo ze spolužáků 
z Ka tedry alternativního a loutkového 
divadla a přináší na pódium nápaditá 
před stavení. Nabídku loutkových pro-
gramů doplní hosté jako divadlo Radar, 
Loutky v nemocnici, divadlo LokVar či 
Justin Svoboda.

Program představení pro děti listo-
pad: 3. Medař, 10. Všechno nejlepší, 
17. Dům vzpomínek, 24. Sněhurka. ■

 ⟶ Festival Karla Kryla 
Od 13. do 21. listopadu probíhá 
v Břevnovském klášteře Festival 
Karla Kryla. 
Na umělce, který je pohřbený 
na zdejším hřbitově, můžete 
zavzpomínat na výstavě a během 
večerního programu. Výstava je 
přístupná denně od 14 do 17.30 ho-
din, od 18 hodin následuje večerní 
program, který nabídne písničky 
Karla Kryla v podání jak mladých 
interpretů, tak v představení diva-
dla Semafor. Promítat se budou 
i ukázky z filmů Občan Karel Kryl, 
Mollové tóny Karla Kryla, po nichž 
následuje diskuze s autory fil-
mů. Podrobný program najdete 
na brevnov.cz. Vstupné na výstavu 
i večerní představení a projekce je 
dobrovolné. ■

 ⟶ Výstava Nejen 
zdvořilé gesto se 
prodlužuje 
Až do 2. února příštího roku je 
prodloužena výstava ve Studijním 
a dokumentačním centru Norber-
tov pojmenovaná Nejen zdvořilé 
gesto. Oskar Kokoschka Adolfu 
Loosovi. 
Na výstavě můžete vidět kromě 
jiného nově nalezený dopis, který 
Oskar Kokoschka v roce 1961 na-
psal rakouskému ministru školství 
Heinrichu Drimmelovi. V dopise 
žádá o záchranu Müllerovy vily 
v Praze, díla Adolfa Loose, a její 
zařazení na seznam UNESCO. Ten-
to významný dokument zakoupilo 
do svých sbírek Muzeum města 
Prahy, které Müllerovu vilu spra-
vuje. Navštívit můžete i stálou ex-
pozici Architekt Adolf Loos – mo-
dely a fotografie. Kolekce je nyní 
zpřístupněna v galerijním prostoru 
Studijního a dokumentačního cen-
tra Norbertov poblíž nejvýznam-
nější realizace tohoto významného 
architekta – Müllerovy vily. 
⟶ 2. listopadu v 18 hodin se pro-
jděte s průvodkyní Hedvikou Čen-
kovou Dokola kolem Kulaťáku. Sraz 
je na nároží Vítězného nám. a ulice 
Dejvická u KFC. Na vycházku je tře-
ba si předem zakoupit vstupenku 
na webu muzeumprahy.cz.
⟶ 14. listopadu od 18 hodin se 
ve Studijním a dokumentačním 
centru Norbertov koná přednáška 
Kdo práci má, bydlí – zaměstna-
necká sídliště v severních Čechách 
mezi lety 1918–1938.
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Ještě do konce listopadu můžete zcela mimořádně 
každý den mezi 15. a 18. hodinou navštívit výstavu 
ve veleslavínském zámku.

Plenér Laboratoře Veleslavín

Díla téměř tří desítek autorů, jako je 
například Kurt Gebauer, Petr Nikl, Jan 
Hísek, Josef Bolf, Lucie Lomová, Dag-
mar Šubrtová, Martina Zetová, Tomáš 
Honz, Matěj Lipavský, Jolana Havelková, 
Michal Sedlák, Honza Bažant a další, je 
možné spatřit v otevřeném zámku Ve-
leslavín. Propojujícím tématem výstavy 
je park zámku se svým geniem loci, 
stavbami, stromy, vodou a souvisejícím 
okolím. Autoři na místo zaměřují svou 
pozornost a představují ho svým pohle-
dem jako možnost jeho zachování.

Na jaře letošního roku proběhla část 
plenérová, kdy byl umělcům poprvé 
po dvou letech umožněn vstup a práce 
v areálu. Předchozí ročníky se týkaly 
většinou krajinomalířů, a ti se do uza-
vřeného parku nedostali, malovali 
po celém Veleslavíně. Někteří autoři 
tvořili přímo na místě v parku, někte-
ří pracovali následně v průběhu roku 
v ateliéru, někdo se na místo opakovaně 
vracel. Akce je součástí několikaleté 
laboratoře přístupů ke krajině zkouma-
ných na modelu oblasti Veleslavína.

K výstavě probíhají komentované 
prohlídky a doprovodné akce jako na-
příklad workshop z opětovně využitých 
petlahví Veroniky Richterové, předsta-
vení Petra Nikla, autorské čtení Kurta 
Gebauera a další. Cíl místa je osvěta 
a práce s městskou krajinou. Kurátor-
kou projektu je Veronika Zapletalová.

Při návštěvě výstavy si můžete pro-
hlédnout i zámecký park, ten je v listo-

padu otevřený od 8 do 18 hodin, a ven-
kovní výstavu historických fotografií 
Paměť krajiny. V sale tereně je možné si 
příležitostně dát kávu a posedět ve vzni-
kajícím komunitním centru s možnostmi 
přednášek a setkání. Přehled najdete 
na facebookových stránkách Zachraň-
me zámek Veleslavín. 

Využijte možná jednu z posledních 
příležitostí si zámek a park prohlédnout, 
protože na konec listopadu Úřad pro za-
stupování státu ve věcech majetkových 
opět chystá jeho dražbu. ■

Listopad  
v Muzeu literatury
⟶ 11. 11. od 18 hodin – Michal Ibl: Už 
aby se nám vyskit ten mír. Beseda 
s architektem kaple ve Slovinsku 
vyzdobené motivy Josefa Váchala.
⟶ 12. 11. od 18 hodin – Koncert Ze-
mlinského kvarteta k poezii  Josého 
Zorilly, koná se ve spo lupráci 
s pražským Institutem Cervantes 
v rámci festivalu Den poezie 2024.
⟶ 13. 11. od 18 hodin – Knížky 
lidového čtení a kramářské písně 
17. a 18. století. Barokní cyklus s Mi-
lošem Sládkem.
⟶ 14. 11. od 18 hodin – Březinov-
ský večer s Vratislavem Färberem 
o expozici Otokara Březiny v Muzeu 
literatury. Březina očima výtvar-
ných umělců.
⟶ 26. a 28. 11. od 18 hodin – 
 Výroba vánočních věnců v kavárně 
Čítárna. Workshop pro děti  
i dospělé.

Bruslení  
na Vypichu
V neděli 1. prosince se otevře kluziště 
na Vypichu. Zabruslit si můžete přijít 
až do konce února, a to denně od 9 
do 21 hodin.  
Ve všední dny dopoledne budou kluzi-
ště opět využívat děti ze škol a školek, 
veřejnosti se otevře ve všední dny ve 13 
a o víkendu v 9 hodin. Na stránkách 
kluzistevypich.cz si můžete ledovou 
plochu zarezervovat pro soukromé 
bruslení, a to v časech od 7 do 9 a od 21 
do 23 hodin. Bruslení je zdarma, na mís-
tě si budete moci opět půjčit brusle pro 
děti a dospělé, kačenky pro děti, helmy 
a hrazdičky. Chybět nebude ani občer-
stvení pro děti a široká nabídka tep-
lých a studených nápojů. Podrobnosti 
na kluzistevypich.cz. ■
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Artium, umělecký prostor na Bořislavce, představuje 
výstavu kreslířky a grafičky Lenky Falušiové s názvem 
Potkala jsem sebe v lese. 

Potkala jsem sebe v lese

Ústředním tématem všech děl je lesní 
krajina, inspirovaná pocity a vzpomín-
kami autorky a zobrazená velkoformá-
tovými tušovými malbami a kresbami, 
akrylovými malbami a velkoformáto-
vými tisky. Výtvarné práce nejsou ins pi-
rované jedním konkrétním místem, jsou 
souborem autorčiných vzpomínek, mý-
tickým lesem, melancholickou krajinou 
nebo místy snů. Všechna tato ne určitá 

prostředí spojuje atmosféra  ticha. Vý-
stavní projekt Potkala jsem sebe v lese 
má touhu povzbudit návštěvníka v uvě-
domění, co může prožívat, když najde 
odvahu se vědomě stát součástí přírody.

Výstava je otevřena od 1. listopadu 
do konce února příštího roku, a to 
od pondělí do pátku vyjma středy od 8 
do 21 hodin, o víkendech pak od 9 do 21 
hodin. Vstupné je zdarma. ■

Hledání  
centra Petřin  
ve Skleňáku 
Čtrnáct panelů za výlohami Skleněné-
ho paláce bude patřit výstavě o Sídlišti 
Petřiny. Od 25. listopadu do 19. ledna si 
zde můžete prohlédnout, jak by cent-
rum změnili a vylepšili studenti ateliéru 
profesora Jana Šépky a Mirky Gulbiso-
vé na UMPRUM.  
Úkolem bylo navrhnout nejen centrum 
tohoto architektonicky unikátního síd-
liště, ale také sem umístit víceúčelový 
sál a obytné domy. Studenti se úkolu 
zhostili každý po svém, a vznikly tak 
zajímavé návrhy různých pojetí cen-
tra Sídliště Petřiny. Některé projekty 

pracují se solitérními domy, jiné se snaží 
propojit různě velké objekty. Mezi návr-
hy zaujme ten s vysokým domem, který 
navazuje na protilehlý hotelový dům, 
dominantu tohoto prostoru. Vytváří se 
tím jakási brána na hlavní ose sídliště, 
zakončená makromolekulárním ústa-
vem. Zajímavou skupinu tvoří projekty, 
které se vydaly cestou samostatných 
domů, další návrh ponechává stávající 
obchodní dům a proměňuje ho na kul-
turně-společenské centrum. V tomto 
případě si studenti kladli otázku, zda je 
nutné objekty z 60. a 70. let minulého 
století bourat, zda nelze jejich skeletový 
systém nově využít. V některých projek-
tech se ukazuje, že to může být zají-
mavá cesta. Přesvědčit se můžete i vy, 
stačí se kdykoli zastavit u Skleněného 
paláce na náměstí Svobody 2.  ■

⟶ Od 11. listopadu si můžete v ga-
lerii Studia Bubec ve vestibulu me-
tra Dejvická prohlédnout výstavu 
Park zámku Veleslavín aneb Sláva 
křoví. Za skleněnou vitrínou budou 
pulsovat fotografické slideshow 
pocitů z parku zámku Veleslavín, 
který byl ve své divokosti koncem 
května nádherný. Divočinu v parku 
fotila Veronika Zapletalová. Insta-
lace v metru je součástí rozsáhlé 
výstavy Plenéru Veleslavín, kterou 
je do konce listopadu 2024 možné 
vidět na zámku Veleslavín.  

⟶ 16. listopadu od 18 hodin se 
v Národní technické knihovně koná 
další koncert z cyklu Z hvězdiček 
rostou hvězdy. Vystoupí na něm 
mladí talentovaní hudebníci, kteří 
představí své umění širšímu publi-
ku. Koncert nazvaný Bedřich Sme-
tana 200 bude věnovaný dílu toho-
to skladatele, těšit se tak můžete 
na předehru opery Hubička nebo 
árie z Prodané nevěsty či opery 
Tajemství. Studenty smyčcového 
oddělení Pražské konzervatoře 
diriguje Ondřej Hnízda a na klavír 
doprovodí Augustin Kužela. Vstup 
je volný.

⟶ 16. listopadu od 16.30 do 19 
hodin pořádá komunitní zahra-
da LIBÓZA velmi oblíbený Svátek 
světla. Tématem letošní procházky 
se světelnými instalacemi jsou Sny 
ve svitu noci. Návštěvníci budou 
mít možnost snít či bdít po stezce 
vedoucí oborou Hvězda se za-
končením v Libóze. Nutná bude 
rezervace začátku procházky přes 
QR kód nebo odkaz, který nalez-
nete na sociálních sítích Libózy či 
na plakátu události.

⟶ 26. listopadu v 19 hodin pokra-
čují Břevnovská hudební setkání 
v Tereziánském sálu Břevnovské-
ho kláštera koncertem houslisty 
Václava Hudečka, klavíristy Lukáše 
Klánského a vítězů Akademie V. 
Hudečka – Luhačovice 2024. Vstu-
penky koupíte v informační kan-
celáři Prahy 6 v Bělohorské ulici 
a ve Fortně Břevnovského kláštera.
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Vánoční koncerty se budou konat 
v Písecké bráně od 19 hodin a nabídnou 
hudbu napříč různými žánry.

⟶ V pondělí 2. prosince vystoupí Imran 
Musa Zangi & Aqua Congas, což je nová 
hudební formace žánrově zařaditelná 
na pomezí fusion, funk a latino.
⟶ V pondělí 9. prosince se před staví 
skupina Fumar Mata, skupina šesti 
 mladých muzikantů, kteří dohroma-
dy vytvořili psychadelicko-rockovou 
kapelu.

⟶ Ve středu 11. prosince zahraje Zat-
restband – klasicky posazený swingový 
orchestr, od kterého nelze očekávat 
pouze swing.
⟶ Jako poslední vstoupí 16. prosince 
zpěvačka s nezaměnitelným sameto-
vým altem Lenka Nová se svou kapelou.
⟶ V rámci předvánočních koncer-
tů si můžete 12. prosince od 17 hodin 
poslechnout v kostele Církve česko-
slovenské husitské koncert Ústřední 
hudby AČR. Vstup na všechny koncerty 
je volný. ■

Stříbrný Rafael, Josefina Dusk, 1flfsoap

Hippie Chippies, Tomsn & Stoláč

Kolowrat (SK), Terrible 2s (SK)

Fumar Mata, Maggi Gang

Hana Lundiaková / Stinka
Dagmar Andrtová - Voňková, A*la

Prudič band

Lety mimo

KLUBOVNA

KAŠTAN

POTRVÁ

NA SLAMNÍKU

KLUB 007 STRAHOV

ANTI.KVARIÁT DD

ZA ŠKOLOU

KLUBOVÁ NOC PRAHY 6
30.11.2024 Tento projekt 

podpořila MČ Praha 6

Prosinec bude patřit 
vánočním koncertům
Městská část připravila na prosinec sérii koncertů, která 
začíná 2. prosince v Písecké bráně a kterou 25. prosince 
zakončí tradiční Česká mše vánoční Jana Jakuba Ryby 
v kostele Církve československé husitské.

Výstava o Karlu 
Schwarzenbergovi
Od 12. listopadu můžete 
zavzpomínat na Vítězném 
náměstí na politika, diploma-
ta a čestného občana Prahy 6 
Karla Schwarzenberga. 
Na první výročí jeho úmrtí  
se v kvadrantu mezi ulicemi 
Čsl. armády a Verdunskou 
objeví čtyři panely, které při-
pomenou život a kariéru této 
výjimečné osobnosti. Výstavu 
pořádá městská část Praha 6 
spolu s knihovnou Václava 
Havla, Spolkem Adalberta 
Stiftera v Mnichově a Českým 
centrem ve Vídni. ■

Sousedi z Hanspaulky a Baby zvou na Vánoční jarmark 
a rozsvícení stromečku v sobotu 23. listopadu od 13 ho-
din před prodejnou Tesco na Hanspaulce. Těšit se mů-
žete na prodej vánočního sortimentu, o občerstvení se 
postarají nejen místní živnostníci. V 15 hodin vystoupí 
malí i velcí zpěváci, stromeček se rozsvítí v 17 hodin.
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Paralelní dráha:  
hlučná hrozba pro Prahu
Bylo zahájeno územní řízení na stavbu 
paralelní dráhy na pražském letišti v Ru-
zyni, která se má nacházet 1,5 kilometru 
blíže k centru města. Jde o klíčovou 
stavbu, která hlukovou zátěží ovlivní 
obyvatele celé severozápadní části 
Prahy a Středočeského kraje a svými 
negativními dopady na kvalitu ovzduší, 
klima a nadměrný turismus zasáhne 
životy všech obyvatel metropolitního 
regionu. Spolek Šárecké údolí, Spolek 
Pro Hanspaulku, Arnika a další spolky 
i jednotlivci budou podávat námitky 
proti vydání územního rozhodnutí.
Celkový počet přepravených cestují-
cích na pražském letišti se má zvýšit 
na 21,2 mil. ročně, což je nárůst zhruba 
o polovinu v porovnání s loňským rokem. 
Historicky nejvyšší počet cestujících byl 
dosažen v roce 2019, kdy letiště pře-
pravilo 17,8 mil. lidí. Celkový počet letů 
se dle EIA může vyšplhat až na 274 500 
za rok (oproti loňskému roku jde o více 
než dvojnásobek), z toho 13 700 letů 
v noci mezi 22:00 – 06:00 hod (40 letů 
za průměrnou noc). Nárůst počtu pře-
pravených cestujících bude znamenat 
další hluk, dopravní zátěž a výrazné zhor-
šení kvality života v celé Praze. 

Na Vítězné náměstí to není od osy 
nové dráhy, ve které budou nalétávat 
letadla, ani 4 km. Obtěžujícím hlukem 

bude zasažena velká část Prahy 6 od Ru-
zyně, Dědiny a Liboce, přes Vokovice, 
Hanspaulku a Dejvice. Rušivým hlukem 
budou ohroženy i životní podmínky 
všech zvířat v ZOO v Troji. Přímo v no-
vém nadlimitním hlukovém pásmu se 
octnou Lysolaje, Nebušice, Suchdol 
a Sedlec, kde se plánuje výstavba nové 
čtvrti. Přímo nad areálem České země-
dělské univerzity budou létat startující 
či přistávající letadla. Bude muset být 
provoz univerzity omezen, nebo podmí-
něn technickými úpravami?

Praha již nyní čelí výrazným dopadům 
nadměrného turismu, zejména v his-
torickém centru, kde masový cestovní 
ruch ovlivňuje kvalitu života místních 
obyvatel a zvyšuje ceny bydlení. Vzhle-
dem k tomu, že letiště stále není spo-
jeno s centrem Prahy metrem nebo že-
leznicí, je nutné využít auto či trolejbus, 
což často způsobuje dopravní zácpy 
v oblasti Prahy 6, zejména na Evropské 
a v oblasti Veleslavína.

Letiště ve svých materiálech tvrdí, že 
výstavba paralelní dráhy umožní uzavřít 
vedlejší dráhu 12/30 a že úplně zastaví 
provoz nad hustě obydlenými částmi 
Prahy a Kladna. V dokumentaci před-
kládané k územnímu řízení se o tom ale 
nic nepíše, žádné zlepšení není garanto-
váno. Letiště také na svém webu tvrdí, 

že díky plánované paralelní dráze se 
sníží počet obyvatel zasažených nad-
měrným hlukem z leteckého provozu 
přibližně o 50 % a že ochranné hlukové 
pásmo se dle letiště podstatně zmenší. 
Z dokumentace to ale nevyplývá, právě 
naopak, zóna, kde mohou být překračo-
vány hlukové limity, se téměř zdvojná-
sobí. Navíc od doby vydání původního 
stanoviska EIA (před třinácti lety) se 
změnila kapacita letadel a maximální 
kapacity přepravených cestujících lze 
dosáhnout i bez paralelní dráhy. 

Zastupitelstvo MČ Praha 6 v usnesení 
č. 271 z roku 2020 podmínilo souhlas se 
stavbou paralelní dráhy napojením letiš-
tě na kolejovou dopravu a právně závaz-
ným omezením provozu letiště. I přesto, 
že tyto podmínky dosud nebyly splněny, 
MČ Praha 6 vydala k územnímu řízení 
souhlasné stanovisko. Rada MČ Praha 6 
sice potvrdila, že souhlas je podmíněn 
splněním původních podmínek, ale 
není nám jasné, jak počítá, že je vymůže 
v budoucnu, když souhlas s územním 
řízením je poslední krok.

Náš spolek bude v rámci územního 
řízení podávat námitky. Je nezbytné, 
aby byl projekt pozastaven do vyřešení 
klíčových problémů, jako je ochrana 
proti hluku a dalším emisím, koordina-
ce s dopravní infrastrukturou, dopady 
na životní prostředí a na město vlivem 
nadměrného turismu. Jsme přesvědče-
ni, že rozšiřování letiště není nezbytné 
a nemůže převážit nad veřejným zájmem 
na ochraně zdraví a životního prostředí.

Hlavní město Praha slibuje ochranu 
klidu a snižování hluku, ale současně 
schvaluje projekty, které hluk drama-
ticky zvyšují. Plány na rozšíření letiště 
ukazují selhání v územním plánování 
a nefunkčnost veřejné správy. Rozvoj le-
tiště by měl být v souladu s klimatickými 
závazky, avšak projekt ve své současné 
podobě se naopak vzdaluje principům 
ochrany životního prostředí a zdraví 
obyvatel města.
J. Koňaříková, J. Kučera,  
spolek Šárecké údolí

Stránka spolků a občanských 
iniciativ Prahy 6
publikuje názory jejich členů čin-
ných v Praze 6. Příspěvky zasílejte 
na  spolky-redakce@praha6. org. Archiv 
a plné  verze článků na praha6. org. Texty 
nevyjadřují postoje MČ, odpovídají za ně 
podepsané spolky a iniciativy. 

← Obce uvnitř současného a navrhovaného 
OHP – významný vliv hluku z leteckého 
provozu.
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Kontejnery  
na bioodpad hl. m. Prahy
sobota 2. 11.
Říčanova x Řečického 13–16 h.
U Ladronky x Dvořeckého 9–12 h.
sobota 9. 11.
8. listopadu x U Kaštanu 9–12 h.

Cukrovarnická x Pod vyhlídkou 9–12 h.
U V. Baterie x nám. Před Bateriemi 13–16 h.
Macharovo náměstí 9–12 h.
Hošťálkova x Štefkova 13–16 h.
Manská zahrada proti č. 309/67 9–12 h.
sobota 16. 11.
U Silnice x Ke Džbánu 9–12 h.
Vlastina x Častavina 13–16 h.

sobota 23. 11.
Sibeliova x Farní 9–12 h.
Sibeliova x Na Hubálce
(před zeď č. 23) 13–16 h.
sobota 30. 11.
Ve Višňovce x K Mohyle 13–16 h.
Na Fišerce x Na Špitálce 9– 12 h.
Na Míčánce x Na Klimentce 13–16 h.

Mobilní svoz elektroodpadu 11. – 15. 11. 
Co lze odevzdat: ledničky, mrazáky, 
pračky, televizory, monitory, drobné 
domácí elektro, baterie, IT vybavení, 
žárovky, zářivky, elektronářadí. Služba 
je určena domácnostem. Odvoz zdarma 
je možné si též objednat na 234 235 236 
nebo pomocí mobilní aplikace Asekol. 
pondělí 13–15.00 Na Pernikářce 933/22
úterý 13–15.00 parkoviště Tomanova 
1177/96
středa 13–14.00 parkoviště Stamicova 
1968/2
čtvrtek 13–15.00 Václavkova 335/18

Velkoobjemové 
kontejnery Prahy 6
Na jednotlivá stanoviště jsou kontejnery 
přistaveny nejpozději do 10 hod.Do kon-
tejneru je zakázáno odkládat: živnosten-
ský odpad, nebezpečný odpad (auto-
baterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, 
motorové oleje a obaly od nich), stavební 
odpad, pneumatiky, elektrospotřebiče, 
televizory, monitory, počítače, lednice, 
mrazáky a sporáky.

sobota 2. 11.
Malobřevnovská x Falcká; V Středu x 
Na Volánové; V Sedlci proti č. p. 9/23; 
Stamicova x Brixiho; José Martího u láv-
ky k zahrádkám
neděle 3. 11.
Pod Drinopolem x Mládeže; Soborská 
x Nad Šárkou; Na Kuthence x Na Čiha-
dle; Osamocená; Arabská – u bývalých 
stavebnin
sobota 9. 11.
Pod Petřinami x Střední; V Podbabě pro-
ti č. 28; Ovocná u č. p. 454; Padesátník; 
Na Větru x U Trafostanice; Dělostřelecká 
x Spojená
neděle 10. 11.
Slunná x U Laboratoře; Ruzyňská x 
Únětická; Vostrovská x Na Pernikářce; 
Zličínská – točna BUS; Stochovská x Tře-
bonická; Komornická x U Hadovky
sobota 23. 11.
Stochovská x Sobínská; Ve Střešovič-
kách x Radimova; V Šáreckém údolí 
(Žežulka); Na Vlčovce x Mydlářka; Na Vi-
ničních horách x Na Karlovce
neděle 24. 11.
Kralupská x Dobrovízská; Africká pod OC 
Billa; Radistů x Navigátorů; U Ladronky x 
Oddělená; Moravanů x Libovická

pondělí 4. 11.
Na Petřinách x Křenova; Na Větrníku x Dusíkova
úterý 5. 11.
Libocká u č. 39; Pod Královkou x Nad Kajetánkou
středa 6. 11.
U Stanice x U Kolejí; Za Vokovickou vozovnou x U Kolejí
čtvrtek 7. 11.
Ruzyňská x Ledecká; Evropská x Přední
pondělí 11. 11.
Patočkova x Junácká; Na Okraji x Na Větrníku
úterý 12. 11.
Nad Hradním potokem x Potoční; Zeyerova Alej x Nad Alejí
středa 13. 11.
8. listopadu x U Kaštanu; U Ladronky x Oddělená
čtvrtek 14. 11.
Sestupná x Sbíhavá II.; Brodecká x Únětická
pondělí 18. 11.
U Silnice x Ke Džbánu; Ciolkovského x U Valu
úterý 19. 11.
Cukrovarnická x U Laboratoře; Stamicova x Brixiho
středa 20. 11.
Dejvická x Na Hutích; Kafkova x Buzulucká
čtvrtek 21. 11.
Terronská x Albánská; Václavkova - nádraží Praha Dejvice
pondělí 25. 11.
Českomalínská x Juarézova; Dejvická x V. P. Čkalova x Jaselská
úterý 26. 11.
Africká x Etiopská; Tobrucká – parkoviště
středa 27. 11.
Sušická x U Hadovky; Na Ostrohu x Fragnerova
čtvrtek 28. 11.
Kladenská x Nad Tratí; Pod Mohylou x Chrášťanská
pondělí 2. 12.
Anastázova

Umístění velkoobjemových  kontejnerů hl. m. Prahy
VOK bude přistaven v určeném termínu pouze mezi 16.–20. hod. VOK je určen pouze pro 
občany hl. m. Prahy.
Do kontejneru lze odkládat: Nábytek, koberce a linolea, zrcadla, umyvadla, vany a WC 
mísy, staré sportovní náčiní, auto sklo a kovové předměty. 

Do kontejneru nelze odkládat: Do kontejneru je zakázáno odkládat živnostenský odpad, 
nebezpečný odpad, bioodpad, stavební odpad, pneu matiky, elektrospotřebiče,  televizory 
a PC mo nitory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky. Informace získáte  
na tel.: 220 189 402  (Monika Hetešová — ÚMČ Praha 6).

gis.praha6.cz/kontejnery



27

noviny městské části Praha 6

→ DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 688, Praha 6, tel.: 233 901 384, vstu-
penky@semafor.cz, semafor.cz
 
1. 11. ŠLI TŘI ŠLITŘI
2. 11. Co na světě mám rád
3. 11. THE SWINGS and special guest  
RH Big Band
4. 11. Nižní Novgorod
5. 11. Všechnopárty
6. 11. Všechnopárty
7. 11. Osvobozené divadlo Semafor
11. 11. Devatenáct tváří jazzu
12. 11. Bárka a Martha Elefteriadu
13. 11. Poslední štace
15. 11. A přece se točí
17. 11. Zuzana Stirská a Fine Gospel  
Time slaví!
18. 11. Všechnopárty
19. 11. Všechnopárty
22. 11. Kytice
23. 11. Kytice
24. 11. Jazzový štrůdl Evy Emingerové
26. 11. Dobře placená procházka
27. 11. JE VÁNOČNÍ ČAS… koncert Leony 
Machálkové s kapelou
28. 11. ŠLI TŘI ŠLITŘI
29. 11. Návštěvní den u Miloslava Šimka
30. 11. Dveře dokořán pro Karla Plíhala

→ DIVADLO S + H
Dejvická 919, Praha 6, tel.: 224 316 784, poklad-
na@spejbl-hurvinek.cz, spejbl-hurvinek.cz
 
2. 11. 14.00 Spejbl, Hurvínek a já
2. 11. 16.30 Spejbl, Hurvínek a já
3. 11. 11.00 Spejbl, Hurvínek a já
3. 11. 14.00 Spejbl, Hurvínek a já
3. 11. 15.00 Víkendové dílny  
loutkoherectví pro děti
8. 11. 19.00 Hurvínek prodává nevěstu
9. 11. 14.00 Hurvínek prodává nevěstu
9. 11. 16.30 Hurvínek prodává nevěstu
9. 11. 17.45 Víkendové dílny  
loutkoherectví pro děti
10. 11. 11.00 Hurvínek prodává nevěstu
10. 11. 14.00 Hurvínek prodává nevěstu
16. 11. 14.00 Hurvínkova vánoční záhada
16. 11. 16.30 Hurvínkova vánoční záhada
17. 11. 11.00 Hurvínkova vánoční záhada
17. 11. 14.00 Hurvínkova vánoční záhada
17. 11. 16.30 Hurvínkova vánoční záhada
23. 11. 14.00 Hurvínek prodává nevěstu
23. 11. 16.30 Hurvínek prodává nevěstu
24. 11. 11.00 Hurvínkova vánoční záhada
24. 11. 14.00 Hurvínkova vánoční záhada
24. 11. 16.30 Hurvínkova vánoční záhada
30. 11. 11.00 Hurvínkův Mikuláš
30. 11. 14.00 Hurvínkův Mikuláš
30. 11. 16.30 Hurvínkův Mikuláš
30. 11. 17.45 Víkendové dílny  
loutkoherectví pro děti 

→ DEJVICKÉ DIVADLO 
Zelená 1084/15a, Praha 6. Kompletní 
 program divadla včetně hlavní scény 
na dejvickedivadlo.cz  

ANTI.KVARIÁT DD
3. 11. 16.00  MEDAŘ → loutková pohádka
10. 11. 16.00 VŠECHNO NEJLEPŠÍ 
12. 11. 17.30 SOUMRAČNÍK REZAVÝ → knihy 
veršů Tanii Stránské
13. 11. 16.00 DŮM VZPOMÍNEK – 1989 → 
loutková pohádka
14. 11. 19.00 ČTENÍ S RESPEKTEM → Fareed 
Zakaria: Věk revolucí
15. 11. 18.00 MUZEUM PAMĚTI XX. STOLE-
TÍ. Debata: Paralely vývoje po roce 1989 
v Československu a na Ukrajině
16. 11. 14.30 MARATON HAVEL. 35. výročí 
Sametové revoluce. Promítání s besedou
18. 11. 20.00 VEČER JEDNA BÁSEŇ. Talk 
show Lukáše Pavláska. Hosté Jiří Padevět 
a Tomáš Belko
24. 11. 16.00 SNĚHURKA → loutková pohádka
25. 11. 20.00 KUŠ, SVINĚ!
26. 11. 20.00 JÁTRA
28. 11. 20.00 CO.MEDIA. Host Martina Myš-
ičky MUDr. Filip Tylš
30. 11. 19.30 NOC6 → Lety mimo (táboráko-
vá verze)

→ KAŠTAN — SCÉNA UNIJAZZU
Bělohorská 150, Praha 6, tel.: 233 353 020, 
kastan@kastan.cz, kastan.cz

1. 11. 20.00 → koncert Jiný Metro, Jan Váňa, 
indie folk
2. 11. 15.00 → dětské představenípředstavení 
divadlo Kasperle - O holčičce, která zlobila
2. 11. 20.00 → koncert Čtvrt na smrt (křest 
alba), Cermaque, indie folk
4. 11. 16.30 → vernisáž výstavy Lenka Wenze-
lová. „Různými cestami“
5. 11. 18.30 → Přednáška Arch. Zdeňka Lukeše: 
Čeští architekti v meziválečném Slovensku
6. 11. 20.00 → koncert 3x H: Hlas &amp; Hříbal 
&amp; Hilský,folk, blues, písničkářství 
7. 11.  20.00 koncert Fénix, Hazuka, Jensena 
Třásá, folk, world music
9. 11. 15.00 → dětské představení divadlo Har-
monika - Sněžibába a čert
9. 11. 20.00 koncert Taste The Lemon, indie 
rock, trip hop
12. 11. 19.30 → divadlo BENEFICE: Divadelní 
soubor TOPUDE! - Vnitřní hlas
13. 11. 16.00 → dětské představeníloutko-
vé představení Sváťovo dividlo – Šípková 
 Růženka
13. 11. 19.00 → koncert The Quarantines, Loa-
dOut, Burn Kit (US), rock, punk, metal
14. 11. 18.30 → koncert Ondřej Galuška Or-
chestra a Jana Kozubková, koncert pro děti 
i dospělé

15. 11. 19.30 → divadlo s koncertem divadlo 
ExLudvíci: Rychlorande (ft. Přetlak věku), 
komedie s živou kapelou
16. 11. 15.00 → dětské představení divadlo 
DamDam - Kašpárek a princezna
16. 11. 20.00 → koncert Petr Linhart &amp; 
Josef Štěpánek, folk
20. 11. 20.00 → koncert Žamboši, folk
21. 11. 20.00 → koncert Představy postavy, 
Furt rovně, alternativní rock, šanson
22. 11. 19.00 → festival Podzimní festival Osa-
mělých písničkářů I., folk
23. 11. 15.00 → dětské představení Profesor 
Zlomtužka - Kouzelné malování s čarováním
23. 11. 17.30 → festival Podzimní festival Osa-
mělých písničkářů II., folk
26. 11. 20.00 → koncert Jan Kysela, David 
Holý, kytarový recitál
27. 11. 20.00 → koncert Honza Jícha s kape-
lou, folk, pop
28. 11. 20.00 → koncert Zuby nehty, alterna-
tivní rock
29. 11. 20.00 → koncert Jan Burian, folk
30. 11. 15.00 → dětské představení Divadelní 
studio Neklid - Nebojsa 
30. 11. 19.30 → koncert NOC6: Kolowrat (SK), 
Terrible 2s (SK), alternativní rock

Výstava
1.–30. 11. 2024 Lenka Wenzelová: „Různými 
cestami“

→ PÍSECKÁ BRÁNA
K Brusce 5/208, Praha 6, 
info@piseckabrana.cz,  piseckabrana.cz

12. 11. 16.00 → Tak trochu sváteční Shake-
spearovská pošta, literárně hudební pořad 
v rámci Fresh senior
15. 11. 19.00 → koncert Marta Töpferová 
a SOMBRAS
19. 11. 16.00 → komorní koncert v rámci Fresh 
senior TRIO EMIDA, 
19. a 20. 11. → výstava obrazů Česko očima 
migrantů
27. 11. 17.00 → vernisáž fotografií Černobílé 
úsměvy Františka Dostála

→ VILLA PELLÉ
Pelléova 91/10, Praha 6, tel.: 224 326 180,  
info@villapelle.cz, villapelle.cz

Výstavy 
2. 10.–10. 11. Adéla Součková a Adriena Šimo-
tová: 1 + 1 = 1
28. 11.–12. 1. Martin Krajc: Temptations

Nedělní škola umění hrou 
13. 11. výroba masek na obličej pomocí sádro-
vých obvazů (nutné pracovní oblečení)
24. 11. výroba obrazu z ručního papíru. 

Kulturní programy
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 Pravidelný a oblíbený kroužek podporuje 
v dětech kreativitu, rozvíjí fantazii, rozšiřu-
je obzory a přináší spoustu zábavy. Přijďte 
s námi tvořit a objevovat vlastní umělecký 
talent!
Každou druhou neděli, 8 lekcí výtvarných 
experimentů. Vhodné pro děti od 6-12 let. 

→ KC KLUBOVNA 
Generála Píky, Praha 6, tel.: 739 834 056,  
klubovna@povalec.cz, klubovna.povalec.cz

1. 11. 19.00 → koncert Reyko (UK/ES), Ice Hok-
ku (ISR), PoloMy
2. 11. 19.00 → koncert Kryptozpyt: Vyšehrad, 
Budeč, Hnilomorna
4. 11. 19.00 → kvíz 15 let Klubovny: Hromkův 
všeobecný vědomostní kvíz
5. 11. 19.00 → turnaj 15 let Klubovny: Fotbálko-
vý turnaj
6. 11. 19.00 → promítání 15 let Klubovny: Alešův 
zábavný filmový večer
7. 11. 19.00 → koncert 15 let Klubovny: Squared 
Circles + Drum’n’rap
8. 11. 19.00 → koncert 15 let Klubovny: Ufajr + 
Sedm zbytečných
9. 11. 19.00 → koncert 15 let Klubovny: Lazer 
Viking + Laokoon
11. 11. 19.00 → koncert David Kozák, Younger 
Dryas, 2 dny pěšky
12. 11. 19.00 → přednáška Spolek posluchačů 
architektury. Zkušenosti
13. 11. 20.00 → promítání Filmový klub
14. 11. 19.30 → koncert Hi-fi, Develooper
15. 11. 19.30 → koncert Sdružení rodičů a přátel 
ropy, Chorobopop
16. 11. 19.30 → koncert Gast (DE), Teer (DE)
18. 11. 19.30 → koncert Zdeněk Charvát, Over-
floaters
19. 11. 19.30 → koncert Kapitáni průmyslu, 
Obyvatelé cihlového domu
20. 11. 19.30 → koncert Lucifungus (AUS), 
LoFuzz
21. 11. 19.30 → koncert Youlie
22. 11. 19.30 → koncert První hoře, Sen triplet
23. 11. 19.00 → djs Simulacrum
25. 11. 19.30 → koncert Azalu
26. 11. 19.30 → divadlo Tajemství vesmíru
27. 11. 20.00 → promítání Filmový klub
28. 11. 19.30 → koncert Ploy – křest alba
29. 11. 19.30 → koncert Their Dogs Were Astro-
nauts (AT), Between the Planets
30. 11. 19.00 → koncert NOC6 – klubová noc 
Prahy 6: Stříbrný Rafael, Josefina Dusk, 
 1flfsoap

→ KINO DLABAČOV 
Bělohorská 24, Praha 6. Pokladna otevře-
na 30 min. před začátkem  představení, 
 dlabacov.cz, facebook.com/dlabacov.cz.

2. 11.  14.00 200% Vlk → český dabing
 16.00 Život k sežrání 
 18.00 Zahradníkův rok
 20.00 Substance
3. 11.   14.00 Moje kouzelná rodinka →  

český dabing
 16.00 Velký pán 
 18.00 Konkláve
 20.00 Vetřelec: Romulus
5. 11.  16.00 Karaoke blues
 18.00 Tajemství smrti
 20.00 Tatami
6. 11.  16.00Amélie z Montmartru
  18.00 The Apprentice:  

Příběh Trumpa
  20.00 Zuzana Vlčeková & band –  

The best of pop and jazz → koncert
 20.15 Ďáblova sbírka
7. 11.  16.00 Prado – sbírka plná divů
 18.00 Chlupatá rodinka
 20.00 Anora
9. 11.  14.00 Pyšná princezna 
  16.00 Transformers Jedna →  

český dabing
 18.00 Ďáblova sbírka
 20.00 Substance
10. 11.  14.00 Pyšná princezna
 19.00 Už tě mám dost! → divadlo 
13. 11.  16.00 V hlavě 2 → český dabing
 18.00 Vlny
  20.30 The Apprentice:  

Příběh Trumpa
18. 11.   16.00 Manželé Stodolovi →  

KINO SENIOR 
 18.00 Poklad
 20.00 Vlny
19. 11.  16.00 Zóna zájmu
 18.00 Architektura ČSSR 58–89
 20.00 Anatomie pádu
20. 11.  16.00 Létání pro začátečníky
  18.00 The Apprentice:  

Příběh Trumpa
  20.00 Nebula: Alice Bauer & Mirek 

Fiedler
 20.15 Gladiátor II
23. 11.   11.00 a 16.00 Miro Jaroš: Šťastné 

a veselé s Lipánkem → koncert  
pro děti 

 20.00 Gladiátor II
25. 11.   16.00 Gump – jsme dvojka →  

KINO SENIOR 
 18.00 Výjimečný stav
 20.00 After Party
26. 11.  16.00 Fremont
 18.00 Ještě nejsem kým chci být
 20.00 Vedlejší pokoj
27. 11.   16.00 Tonda, Slávka a kouzelné  světlo 
 18.00 Chlupatá rodinka
 20.00 Vlny
28. 11.   16.00 Botticelli – Florencie  

a Medicejští
 18.00 Dozorkyně
 20.00 Gladiátor II
29. 11.   16.00 Víly z Inisherinu →  

KINO SENIOR 

 18.00 Vedlejší pokoj
30. 11.   10.00 Štístko a Poupěnka – Pojď si 

hrát! → KONCERT PRO DĚTI 
 14.00 Pyšná princezna 
 19.00 Nohy vzhůru! → DIVADLO 
1. 12.  14.00 Život k sežrání 
  16.00Odvážná Vaiana 2 →  

český dabing
 18.00 Vedlejší pokoj
 20.00 Gladiátor II

→ DDM PRAHA 6
U Boroviček 650/5, 163 00 Praha 17-Řepy, 
ddmp6.cz, tel.: 235 323 333

2. 11. 9.00–15.00 Halloweenská sobota v DDM 
2. 11. – 3.11. 16.00–10.00 Halloweenská 
 přespávačka – přespávačka v domečku.  
Nutné přihlášení předem na barbora.krpato-
va@ddmp6.cz
2. 11. 10.00–12.00 a 12.00–14.00 keramická 
dílna. Přihlášky předem mailem  
nebo online
8. 11. 16.30–19.30, Petřín, bojovka na téma 
Strašidla staré Prahy. Na akci je nutná regist-
race předem na: www.prazskabojovka.cz
13. 11. 15.30 – 18.30 Dopravní hřiště – Vypich 
a Obora Hvězda, měřený trénink v orientač-
ním běhu
29. 11. 16.00–18.00, 17.00–19.00 a 18.00–20.00 
Výroba adventních věnců . Přihlášení na
gabriela.lasikova@ddmp6.cz
30. 11. 9.00–11.00 a 11.00–13.00 Vánoční 
tvořivé dílny. Přihlášky předem na gabriela.
lasikova@ddmp6.cz
30. 11. 9.00–18.30 Rozsvícení vánočního stro-
mu v DDM 
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→ SENIORFITNES
Uralská 6, Praha 6, tel.: 281 910 522,  
seniorfitnes.cz

Kurzy
Každé pondělí: angličtina
Každé úterý: bridž, italština, francouzština
Každou středu: angličtina, tai chi, jóga, cvi-
čení Feldenkrais
Každý pátek: kurz sebeobrany, cvičení 
na židlích–pátek  16.00 

Pravidelná cvičení
Tatran Střešovice pondělí 9.00–10.00, 
 čtvrtek 14.00–15.00
FTVS UK úterý 11.00–12.00 
TJ Sokol Dejvice čtvrtek 10.00–11.00 
Bazén Strahov pondělí 12.00–13.00, čtvrtek 
12.30–13.30 

→ FRESH SENIOR 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, Písecká Brána 
K Brusce 5, Praha 6, tel.: 224 326 180, e-mail: 
info@ porteos.cz,  freshsenior.cz

15. 11. 16.00 Putování do Santiaga de Com-
postela. Přednáška s projekcí cestovatelky 
a fotografky Terezy Košnarové. Na akci je nutná 
rezervace na karolina@freshsenior.cz 
12. 11. 16.00 Tak trochu sváteční Shakespearov-
ská pošta. Literárně hudební pořad v Písecké 
bráně.
19. 11. 16.00 TRIO EMIDA. Komorní koncert 
v Písecké bráně.
26. 11. 16.00 Adventní tvůrčí dílna ve Ville Pellé.

→ KC ŠLEJNICKÁ 
Komunitní seniorské centrum Pečovatelská 
služba Prahy 6. Informace na 736 489 330, 
e-mail: ksec@psp6.cz 

4. 11. Cvičení na židlích 
14.00 – 15.00 I. skupina
15.00 – 16.00 II. Skupina
5. 11. 13.30 – 16.00 Výtvarný ateliér „Vyšíváme 
korálkové brože“
5. 11. 14.00 – 15.30 Stop zapomínání –  
II. Skupina 
7. 11. 14.30 – 16.00 „S plachetnicí do Antark-
tidy“ Cestovatelská přednáška RNDr. Karla 
Wolfa
11. 11. Harmonizační cvičení
14.00 – 15.00 I. skupina
15.00 – 16.00 II. Skupina
12. 11. 14.00 – 15.30 Stop zapomínání –  
I. skupina
13. 11. Kurz PC
15.00 – 16.00 I. skupina 
16.00 – 17.00 II. skupina 
14. 11. 14.30 – 16.00 „Vyprávění o poutní cestě 

do Hájku u Prahy“ Přednáška PhDr. Kateřiny 
Pařízkové
18. 11. Cvičení na židlích 
14.00 – 15.00 I. skupina
15.00 – 16.00 II. Skupina
19. 11. 13.30 – 16.00 Výtvarný ateliér ,,Ozdoby 
na stromeček z ruliček toaletního papíru”
19. 11. 14.00 – 15.30 Stop zapomínání –  
II. Skupina 
20. 11. 14.00 – 16.00 Hrajeme scrabble
21. 11. 14.30 – 16.00 Taneční hodinka s balet-
ním mistrem Dr. Petrem Veletou
25. 11. Cvičení na židlích s theraband gumou
14.00 – 15.00 I. skupina
15.00 – 16.00 II. Skupina
26. 11. 14.00 – 15.30 Stop zapomínání –  
I. skupina
27. 11. Kurz PC 
15.00 – 16.00 I. skupina 
16.00 – 17.00 II. skupina 
28. 11. 14.00 – 16.00 Procházka s výkladem 
oborou Hvězda – sraz: zastávka autobusu 108 
„Sídliště Petřiny“
Výhled na prosinec: Petr Tomeček: „Čarovná 
flétna“

→ NESEDÍM, SOUSEDÍM
Roh Anastázovy a Sartoriovy ulice, Břevnov, 
tel.: 702 816 476, nesedimsousedim.cz 

Každé pondělí: 8.30–9.30 Pilates s Ditou
9.30–11.30 Dvorek: klub pro děti 0–3 roky
14.30–15.15 Hravá jóga pro děcka 6–8
15.00–16.30 Kurz animace pro děti 8–11
16.30–18.00 Kurz animace pro děti 12–15
17.15–18.45 Sousedský orchestr
19.00–20.00 Hatha jóga

Každé úterý: 8.30–13.00 Tykadlo / školička  
pro děti
11.00–12.15 Jóga pro seniory
13.45–14.45 Zdravotní cvičení s Irenou
15.00–16.30 Břevnovský express
15.00–16.00 Běžím–nesedím 7–15
15.00–15.45 / 16.00–16.45 Fúfú Band
17.00–18.30 Tvůj komiks 10–15
19.00–20.00 Jóga na pohodu

Každou středu: 8.30–13.00 Tykadlo / školička 
pro děti
9.00–10.30 Angličtina pro dospělé
14.00–15.00 Angličtina pro děti–začátečníci
15.00–16.00 Angličtina pro děti–středně po-
kročilí
16.00–17.30 Divadelní kroužek pro děti
18.00–19.00 Jóga s Ester

Každý čtvrtek: 8.30–9.30 Běžím–nesedím 
(dospělí)
8.30–12.30 Tykadlo / školička
14.30–15.30 Klub pro seniory
15.00–17.00 Rukodělná dílna pro děti
16.00–17.30 Malí výtvarníci

17.00–18.30 Angličtina pro dospělé
18.00–19.30 VÝTVARKA PRO VŠECHNY
19.00–20.00 Hatha jóga s Klárou

Každý pátek: 8.00–9.00 Jóga pro ranní 
 probuzení
9.00–11.30 Volná herna
12.00–13.30 V pátek nejím sám
14.00–15.00 Zdravotní cvičení na židlích

1.  11. 16.00–19.00 Dušičkové vzpomínání 
4. 11. a 18. 11. 17.00–18.00  Konzultace s ajťá-
kem, nutná rezervace
5. 11. a 19. 11. 17.00–19.00 Hudební klub s Mary 
C, 12–18 let
9. 11. 9.20–14.00 výlet Do Buštěhradu za Otou 
Pavlem, nutná rezervace
12. 11. 18.00–19.30 přednáška s workshopem 
Dejme věcem druhou šanci, aneb jak na reuse 
v praxi
20. 11. 18.00–19.30  přednáška Cibuloviny: 
na podzim sázíme, na jaře se radujeme
21. 11. 11.00–12.30 komentovaná prohlídka 
ve Veletržním paláci Surrealismus, expozi-
ce První republika a Černobílá doba, nutná 
 rezervace
27. 11. 18.00–21.00  Přešívárna 3 .5

→ MĚSTSKÁ KNIHOVNA V PRAZE
pobočka Petřiny, U Petřin 2511/1,  Praha 6, 
tel.: 770 130 242

Každé úterý 15.00 Doučování v knihovně 
   
Každý čtvrtek 12.30 Výtvarný klub seniorů, 
15.00 Konverzace v angličtině
  
Každý pátek 16.00 LEGO herna pro dospělé, 
nutná rezervace 

4. 11. 15.00 → Pohádková babička čte dětem 
4. 11. 17.00 → Tvůrčí psaní s Viktorem 
Špačkem, nutná rezervace 
5. 11. 14.30 → Trénování paměti, nutná rezer-
vace
6. 11. 17.00 → Tvůrčí kurz: poezie haiku I. nut-
ná rezervace
6. 11. 19.00 → Spolu na Petřinách: Paměť 
sídliště Petřiny
11. 11. 16.30 → Přednášky se zahradnicí, nutná 
rezervace 
12. 11. 16.00 → Beseda s Romanem Štěti-
nou o podcastu Umění pro město, nutná 
 rezervace  
12. 11. 19.00 → Zkrocení vnitřního kritika, 
vstupné 60 Kč
13. 11. 12.00 → Artotéka na Petřinách, nutná 
rezervace 
13. 11. 16.00 → Playstation na Petřinách, nutná 
rezervace 
13. 11. 17.00 → Anglické listy po sto letech, 
nutná rezervace
14. 11. 15.00 → Výtvarný kurz, nutná rezervace 
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NABÍZÍME VOLNÁ PARKOVACÍ MÍSTA V AREÁLU
PARKOVIŠTĚ HRADČANSKÁ. V PŘÍPADĚ ZÁJMU VOLEJTE: 602 680 405

Malování, lakování, zednické práce, štukování, stěrky a sádrokarton. 
Sezonní sleva 10 %. Volejte 603 432 476.

PEDIKÚRA V POHODLÍ VAŠEHO DOMOVA. CERTIFIKOVANÁ PEDIKÉRKA  
T. 608 319 110, E-MAIL: barborajanickova@centrum.cz

Potřebujete vyklidit a nevíte jak na to?
Vyklízíme a odvážíme z těchto míst: půdy, byty, sklepy, dvorky, zahrádky, 
ATD. Levně. INFORMACE  NA TEL.: 702 410 965.  Sedm dní v týdnu.

OPRAVA ŽALUZIÍ - VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK - NOVÉ ŽALUZIE - SEŘÍZENÍ 
PLASTOVÝCH OKEN A DVEŘÍ - SÍTĚ PROTI HMYZU. Tel: 733 720 950 - pavel.
janci@email.cz

!ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU NA SKLÁDKU! Vyklízíme sklepy, byty, 
pozůstalosti, zahrady atd. Naložíme a odvezeme nepotřebné věci 
za rozumnou cenu. STĚHOVÁNÍ. Tel.:773 484 056

Přímý zájemce koupí byt nebo nemovitost v okolí Prahy pro své děti. 
Seniory mohu nechat v bytě na dožití. Platba ihned. Na stavu bytu 
nezáleží. Tel.: 608 661 664

Vykupujeme starší české i zahraniční knihy. Morgan Books. 
Verdunská 23. 776 062 847

ZEDNICTVÍ-MALÍŘSTVÍ provádím veškeré zednické, malířské, obkladačské, 
podlahářské a bourací práce. Odvoz suti zajištěn. Rekonstrukce bytu, 
domu, nebytových prostor. Mobil 777 670 326

Koupím byt v Praze 6, přímo od majitele. Tel.: 604 617 788

ARMYSHOP BÍLÁ HORA, Čistovická 15, e-armyshop.cz, 777 733 263

PŘIJMU FYZICKY ZDATNÉ DŮCHODCE NA OSTRAHU
PARKOVIŠTĚ V PRAZE 6 (DEJVICE). TEL: 602 294 327
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Citlivě, vlídně, profesionálně – s více než stoletou tradicí

hrbitovy.cz

Bezplatná telefonní linka s nepřetržitým provozem: 800 10 10 50

Pohřební služby  
hl. m. Prahy

Sjednávací kanceláře: 

 — Pobřežní 72, P8
 — Vinohradská 214, P10
 — Plzeňská 30, P5
 — Národní obrany 39, P6
 — Modřanská 15, P4
 — Oblouková 25, P10
 — Průběžná 284, Jesenice
 — Mírová 69, Kolovraty
 — zahraniční repatriace, P8
 — pohřební Ateliér, P10Národní obrany 39, P6, tel. +420 233 340 227

HLEDÁM MALÍŘE POKOJŮ 725 196 989.

15. 11. 16.00 → Knižní workshop s Ivou Krupi-
covou, nutná rezervace 
16. 11. 10.30 → Mladí ladí dětem-Timbalooloo, 
nutná rezervace
16. 11. 14.00 → Ilustrované pexeso, nutná 
rezervace 
18. 11. 16.30 → Přednášky se zahradnicí, nutná 
rezervace
19. 11. 18.00 → Vánoce ve světě, vstupné 
60 Kč
20. 11. Drum Circle - bubnování v kruhu, 
vstupné 60 Kč. 17.30 rodiny s dětmi
18.30 dospělí
20. 11. 17.00 → Tvůrčí kurz: poezie haiku II, 
nutná rezervace
21. 11. 13.00 → Digitální poradna
21. 11. 14.00 → Dílna adventních věnců, nutná 
rezervace 
22. 11. 13.30 → Podzimní tvořivá dílna 
23. 11. 10.00 → Maňásková komedie: Pepíno 
má domeček, vstupné 100 Kč

23. 11. 10.30 → Mladí ladí dětem-Timbalooloo, 
nutná rezervace 
23. 11. 14.00 → Workshop: Adventní kalendář, 
nutná rezervace
23. 11. 14.00 → Klub deskových he
25. 11. 16.30 → Setkání se zahradnicí, nutná 
rezervace  
26. 11. 17.30 → Cestovatelská beseda  
o Jihoafrická republika
27. 11. 16.00 → Beseda se spisovatelkou Dani-
elou Krolupperovou
27. 11. 16.00 → Playstation na Petřinách, nutná 
rezervace
27. 11. 19.00 → Feng Shui – Typologie člověka, 
vstupné 60 Kč
28. 11. 15.00 → Výtvarný kurz, nutná 
 rezervace 
29. 11. 18.00 → Festival Book the Film – stu-
dentský film
29. 11. 14.00 → Dílna adventních věnců, nutná 
rezervace 

30. 11. 10.30 → Mladí ladí dětem-Timbalooloo, 
nutná rezervace
30. 11. 14.00 → Festival Book the Film

KINO
2. 11. 15.00 Medvídek panda Africe
5. 11. 16.00 Vlny
7. 11. 17.00 Velký finále PSO
 19.00 Výjimečný stav
9. 11. 15.00 Arrietty ze světa půjčovníčků
12. 11. 16.00 Až na věky
14. 11. 17.00 Tizian – říše barev
 19.00 Amerikánka
16. 11. 15.00 Rozzum v divočině
19. 11. 16.00 Hypnóza
21. 11. 17.00 Veni Vidi Vici
 19.00 Rok vdovy
23. 11. 15.00 Buffalo Kids
26. 11. 16.00 Konec světa
28. 11. 17.00 Benátky – nekonečně avantgardní
 19.00 Anora
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Arcus City

stavba dokončena, k nastěhování podzim 2024

dotovaná hypotéka od 2,89 %

dny otevřených dveří – komentovaná prohlídka  
pro veřejnost, pondělí – pátek, začátek ve 13:00 hod, 
prodejní centrum Hasilova ul. Praha 5

ekologická certifikace BREEAM 

výhodný splátkový kalendář 

byty s balkonem, předzahrádkou nebo terasou

promyšlené dispozice 1+kk až 4+kk 

kvalitní bydlení v nové a klidné městské čtvrti v Praze 5

minuta na metro Stodůlky a 15 minut do centra Prahy

nová autobusová zastávka MHD na centrálním náměstí 
Arcus City

stavíme váš nový domov
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POMÁHÁME 
SPOLEČENSTVÍ 
VLASTNÍKŮ 

Poradenské centrum
ČESKÁ ENERGETICKÁ PORADNA Vám nabízí bezplatnou pomoc. 
Věříme, že informované rozhodování v oblasti energetiky může vést 
k významným změnám, nejen na úrovni jednotlivých domácností, ale 
i celého města. Naše pomoc je určena převážně  pro předsedy byto-
vých družstev, společenství vlastníků jednotek či střední investory v 
oblasti bytové výstavby, v oblasti průmyslu či terciárních služeb, kteří 
připravují rekonstrukce anebo novostavby. Pošlete nám písemně Váš 
dotaz anebo si u nás sjednejte schůzku s našim energetickým porad-
cem. Umíme Vám pomoci kvalifikovanou radou z oblasti energetiky a 
související legislativy.

ČESKÁ ENERGETICKÁ PORADNA 
se snaží nabídnout řešení a poradenství, které odpovídá aktuálním 
potřebám a zároveň dbá na budoucnost. Chceme, aby obyvatelé 
Prahy měli k dispozici nejlepší možné informace a mohli se tak roz-
hodnout pro energetické řešení, které je pro ně nejlepší. Ať už jde o 
moderní metody vytápění, obnovitelné zdroje nebo inovativní techno-
logie, naše poradna je zde, aby podpořila každého, kdo hledá cestu k 
udržitelné budoucnosti.

• Út, St, Čt | 9:00-17:00  
osobní schůzky u nás po dohodě s konzultanty

• tel | +420 734 888 775
• e-mail | info@cepor.cz
• WeB | WWW.ceSkaenergetickaporadna.cz
• praHa 4 | ŽeletavSká 1525/1

NOVĚ OTEVŘENÁ 
KANCELÁŘ

ČESKOU ENERGETICKOU PORADNU provozuje AA Beta Consulting, s. r. o.   IČO: 21023557
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PROFESIONÁLNÍ TÝM 
CERTIFIKOVANÝCH REALITNÍCH MAKLÉŘŮ 

KDE NÁS NAJDETE: Kyjevská 686/3, Praha 6 Dejvice

Prodávající se často při prodeji nemovitostí dopouštějí chyb, 
které je stojí spoustu peněz. Jaké to jsou? Čeho se vyvarovat?
Chcete se dovědět více? Neváhejte nás kontaktovat.
Děkujeme a těšíme se na setkání s Vámi.

Odhad tržní ceny Vaší nemovitosti

Prodej s kompletním bezpečným právním servisem

Ocenění nemovitostí pro potřeby dědického řízení

Pronájem nemovitostí (prověření zájemců, nájemní 
smlouva, předání nemovitosti)

Zajištění předprodejního servisu (malování, vyklízení Zajištění předprodejního servisu (malování, vyklízení 
a úklid)

Specializaci na Prahu 6.

CO NABÍZÍME:

NOVINKY V NAŠÍ NABÍDCE:

Rodinný dům 5+kk/T/G 
Matějská 2106 Praha 6 Dejvice

Byt 2+kk Národní obrany 936, 
Praha 6 Bubeneč

Byt 4+1 Vondroušova 1162, 
Praha 6 Řepy

Věra Jesenská, tel.: 602 314 229,
E-mail: vera.jesenska@re-max.cz

Vlastimil Raška, tel.: 733 691 145,
E-mail: vlastimil.raska@re-max.cz

Projekt 
fi nančně 
podpořila 
MČ Praha 6.

Vstupné: 450 Kč. 
Předprodej vstupenek: Břevnovský klášter – Fortna / infocentrum, 
po–pá: 8.30–17.30 hod., so–ne: 9.00–17.30 hod., tel.: 220 406 111, 
e-mail: klaster@brevnov.cz. Nadační fond Umění doprovázet, 
tel.: 739 227 306, e-mail: info@umenidoprovazet.cz

Pondělí 2. prosince 2024 
od 19.00 hodin 
v Tereziánském sále 
Břevnovského kláštera

Koncert se koná pod záštitou manželky prezidenta České republiky paní Evy Pavlové. 

Vystoupí:

Jaroslav Svěcený housle 
  Lucie Karlová klavír

pro Nadační fond Umění doprovázet

www.umenidoprovazet.cz

Benefiční koncert

ANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. Malovanka/otevřeno po–pá 10–13 14–16 h

VÝKUP KAŽDÝ DEN 
www.antiqua-apollon.cz, www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ ČASY i poškozené,do r.1970. 
Máme zájem o dečky, přehozy.Veškeré hračky,pohlednice.Předměty ze skla. 
Vzduchovky, šavle, zbraně, vyznamenání. Gramofony, telefony,psací stroje. 
Porcelán-sošky, hrnky, kořenky. Stříbro, alpaka, kov – příbory, mísy, košíky, 

tácy. Mlýnky, fotoaparáty, globusy. Obrazy, grafiku-i poškozené. Hodiny, 
budíky, Primky-aj, barometry. Sochy-lidé, zvířata, Madona. Šperky–české 

granáty, zlaté, stříbrné, bižuterii.Vánoční ozdoby, Betlémy. Psací stůl  
s roletou, komoda, servírovací stolky, stojany, věšáky.Lampy, lustry.  

Předměty z Číny, Orientu.
Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí, i když nic  

nekoupíme-NIC NEPLATÍTE.
Kontakty: tel. 777 100 898, e-mail: sahula.martin@post.cz

email: marek.vlach@re-max.cz  
mob: +420 777 262 546

RYCHLE, BEZPEČNĚ A 
S MAXIMÁLNÍM VÝNOSEM.

PRODEJTE SVOU NEMOVITOST

R E A L I T N Í  M A K L É Ř
MAREK VLACH

Chata / ChalupaChata / Chalupa
PoptávkaPoptávka

koupím chatu / chalupu 
nebo stavební pozemek 
ve středních Čechách, 
nebo v blízkosti Českých 
hor. Na stavu nezáleží, 
spíše na místě. Předem 
děkuji za nabídku.
Tel: 773 117 381
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ZAMĚŘOVÁNÍ BYTŮ

ROZDĚLENÍ DOMŮ NA BYTY
724 304 603

PROHLÁŠENÍ VLASTNÍKA
ZALOŽENÍ SVJ, STANOVY

KOMPLETNÍ MALÍŘSKÝ SERVIS, 
 DŮRAZ NA KVALITU A ČISTOTU.

MALÍŘI POKOJŮ,
LAKOVÁNÍ RADIÁTORŮ

www.malirvpraze.cz

tel.: 775 423 227

PO NAŠÍ PRÁCI NENÍ TŘEBA
UKLÍZET.

ČIŠTĚNÍ KUSOVÝCH
KOBERCŮ

Bořislavka Centrum 
Evropská 866/65
Praha 6

otvírací doba

PO - PÁ: 9.00 - 19.00
SO, NE: 9.00 - 14.00 

CLEAN GREEN ČISTÍRNA
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VAŘÍME I PRO
VEŘEJNOST

AGATA.SUZ.CVUT.CZ
JÍDELNÍČKY NA WEBU
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doctoroptic.cz doctor.optic www.doctoroptic.cz

VÁNOČNÍ 
SOUTĚŽ

KUP BRÝLE A VYHRAJ
SOLÁRNÍ TELEVIZI

Akce platí od 1. 10. do 15. 12.  
při koupi brýlí nad 5000 Kč.

MĚŘENÍ ZRAKU ZDARMA!

84 cm

Ruzyně - Centrum DELTA B
Žukovského 887/4
T: +420 731 413 360
E: dedina@doctoroptic.cz

IPPA Café je i na Břevnově!
Po předložení tohoto voucheru máte 30% slevu 
na dezerty s sebou v provozovně IPPA Café 
Břevnov (Bělohorská 724, Praha 6)

Těšíme se na vás v IPPA Café.
Slaďme se!

Akce trvá od 1.11. do 30.11.2024

OSTEOCENTRUM PRAHA 6
Nefromed s. r. o. otevírá samostatné pracoviště pro 
prevenci a léčbu osteoporózy ve své Poliklinice Evropská 
na adrese Africká 36. Vyšetření osteoporózy celotělovým 
denzitometrem, v případě potřeby zajištění následné léčby. 
Objednání je možné  na tel. 212 248 360 nebo e-mailem  
na adresu objednavky@nefromed.cz.

Možné je objednání přímo 
do objednávacího kalendáře přes 
QRkód:

OSTEOCENTRUM PRAHA 6
Nefromed s.r.o. otevírá samostatné pracoviště pro prevenci a léčbu osteoporózy ve své 
Poliklinice Evropská na adrese Africká 36. Vyšetření osteoporózy celotělovým 
denzitometrem, v případě potřeby zajištění následné léčby. Objednání je možné 
na tel. 212 248 360 nebo e-mailem na adresu objednavky@nefromed.cz.

Možné je objednání přímo do objednávacího kalendáře přes QRkód:

Senior fitnes z.s. se již 16 let zaměřuje 
na pohybové aktivity preseniorů (50+) 
a seniorů (65+) v celé ČR. Posláním spolku je 
pomáhat starším lidem s pohybem.

FOTBAL V CHŮZI je určen všem příznivcům 
fotbalu, kterým už bylo 50 let. Senior fitnes 
pořádá pravidelné tréninky každou středu od 16.00 do 17.30 hod. 
v areálu SK Aritma Praha 6 a každé pondělí od 16.00 do 17.30 v areálu 
Gymnázia Nad Štolou v Praze 7, měsíční poplatek je 200 Kč. 

Zájemci, hráči a trenéři kontaktujte Kateřinu Baldovou  
na tel. 777 880 299 nebo e-mailu katkabaldova@gmail.com.  
Více na walkingfotbal.eu nebo www.seniorfitnes.cz.
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Praha 6 srdečně
zve na akci

Rozsvícení 
vánočních stromů

30. 11. 
v 18 hod. 

nám. V Středu 
ve Vokovicích

1. 12. 
v 17 hod.
Kluziště 
Vypich

29. 11.
v 17 hod. 

MŠ Za Oborou 
– Malý Břevnov

23. 11. 
v 17 hod. 

Hanspaulka
u Tesca

29. 11. 
v 18 hod.

Střešovická 
zvonička 

Nad Hradním 
vodojemem

30. 11.
v 17 hod. 

v Břevnově 
ul. Patočkova

30. 11. 
v 18 hod.

Ciolkovského  
– Dědina 

1. 12. 
v 17 hod. 
Písecká 
brána

1. 12. 
v 18 hod. 
Vítězné 
náměstí


